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Verslag van de Commissievergadering gehouden op 15 november 
2018 om 19.30 uur in de Raadszaal van het Kasteel te Wijchen 
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1.  Opening en mededelingen 

De voorzitter meldt de spreektijden.  

  

2.  Vaststellen verslag van de commissievergadering van 11 oktober 2018  

Er zijn geen wijzigingen op het verslag binnengekomen.  

Besluit: Het verslag van de commissievergadering van 11 oktober 2018 wordt ongewij-

zigd vastgesteld. 

  

3.  Mededelingen van het college 

Burgemeester Verheijen meldt dat vandaag het embargo eindigt wat betreft de herver-

deling van de politiecapaciteit in Nederland. Aan de regio Oost worden ongeveer 1.110 

fte aan de eenheid toegevoegd. Meer concreet, betekent dit voor het basisteam Rivieren-

land, waar de gemeente Wijchen deel van uitmaakt, een uitbreiding met elf fte is voor-

zien. Hieromtrent is vandaag een informatienota aan de raad toegestuurd met persbe-

richt en een uitsplitsing per team binnen de eenheid. 

Wethouder Burgers verwijst naar de recent toegestuurde begrotingswijziging van de 

GGD. Deze wijziging betreft Veilig Thuis. Rond de zomervakantie is opnieuw een piek 

ontstaan in het aantal aanmeldingen, maar de GGD heeft dit adequaat opgepakt middels 

extra inzet. Hiermee is een bedrag gemoeid tussen € 50.000 en € 70.000. Dit wordt ge-

dekt via het weerstandsvermogen. 

Wethouder Loermans meldt dat de DAR heeft bericht dat de verwerkingskosten voor 

2019 nòg hoger zullen worden. Samen met de DAR worden berekeningen gemaakt om 

de kosten helder te krijgen. 
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4.  Vragen aan het college vanuit de gemeenschappelijke regelingen 

De voorzitter stelt vast dat naast de twee mededelingen vanuit het college er vanuit de 

commissie geen vragen zijn inzake gemeenschappelijke regelingen. 

  

5.  Rondvraag 

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 

  

6.  18 2 8452 Visie op evenementen en Evenementenbeleid, beslisnota (gewij-

zigde nota) 

De voorzitter memoreert de eerdere commissiebehandeling van dit onderwerp op 13 

september. In vervolg hierop hebben de woordvoerders met de portefeuillehouder over-

legd en is de nota aangepast. De beantwoording van de ingebrachte technisch-

inhoudelijke vragen is in bijlage bij voorliggende nota toegevoegd. De nota ligt ter vast-

stelling voor.  

De voorzitter meldt de aanwezigheid van twee insprekers en geeft hen achtereenvolgens 

het woord. 

Inspreker 6.a – Mevrouw Y. Akkermans - Hazekamp (voorzitter evenementen 

en centrummanagement Wijchen)  

Inspreker valt het op dat het evenementenbeleid ‘taaie kost’ betreft, ook voor diegenen 

die bekend zijn met visiedocumenten en beleidsstukken. De visie maakt onvoldoende 

duidelijk welke branding de gemeente Wijchen beoogt. Deze duidelijkheid is belangrijk 

om te bepalen welke evenementen je organiseert en welke uitstraling deze zouden moe-

ten hebben om Wijchen goed op de kaart te zetten. 

Het beleidsdocument is lijvig en de lezer raakt de weg kwijt in details, hyperlinks, uit-

zonderingen en verwijzingen, terwijl het stuk op andere punten te globaal blijft. De ver-

gunningscheck is een behulpzaam instrument, maar overall gezien, ligt er nog steeds 

een onevenwichtig document. Naast het Centrummanagement zijn er diverse andere 

partijen die evenementen in het centrum organiseren.  

Inspreker 6.b – De heer B. Kennis (regiomanager Koninklijke Horeca Neder-

land)  

Inspreker voert het woord namens de horecaondernemers in Wijchen.  

De Wijchense horeca vindt het waardevol dat de gemeente nadenkt over evenementen-

beleid, maar acht het een gemiste kans dat er eigenlijk geen sprake is van een echt 

nieuwe visie op het totaal aan evenementen in Wijchen, binnen en buiten. Onder de 

noemer ‘visie en beleid’ wordt slechts op een klein deel ingegaan van alles wat in Wij-

chen wordt georganiseerd.  

Een belangrijk aandachtspunt is dat de voorgestelde stukken tot rechtsongelijkheid lei-

den tussen de commerciële horeca en paracommercie.  

Er worden in Wijchen veel goede evenementen georganiseerd. Het werken met een eve-

nementenkalender draagt er aan bij om alles goed op elkaar af te stemmen. Ook is het 

verstandig om een mogelijkheid te bieden om een meerjarenvergunning aan te vragen. 

Wat de beschikbaarstelling van formulieren voor het aanvragen van evenementen be-

treft, acht spreker complimenten aan de ambtelijke organisatie op zijn plaats vanwege 

de duidelijkheid die hiermee wordt geboden.  

De voorgestelde visie is een herziening van de bestaande visie. Deze visie houdt echter 

geen rekening met de huidige, snelle en trendgevoelige evenementenmarkt en met de 

veranderende wensen van de consumenten. Horeca Nederland ziet echt een gemiste 

kans voor Wijchen wanneer het gaat over inzet van sociale media en inspelen op duur-

zaamheidsaspecten.  



 

 

Verslag Commissievergadering d.d. 15 november 2018 pagina 3 van 26 

De twee participatieavonden met organisatoren van evenementen zijn van waarde ge-

weest. Het is ook mooi om te constateren dat die verschillende partijen elkaar goed we-

ten te vinden en van elkaars ervaringen gebruik weten te maken. Het gesprek bleek ech-

ter met name op praktische zaken gericht en niet zozeer op visievorming. Voor deze vi-

sieontwikkeling adviseert spreker een denktank in te richten, waarin ook de horeca graag 

zal participeren. Horeca Nederland kan desgewenst best practices inbrengen van visiedo-

cumenten die in andere gemeenten zijn opgesteld.  

Aan de voorgestelde visie ontbreekt een duidelijke richting: wat wil je als gemeente zijn 

en hoe wil je je profileren? Er ontbreekt een profielschets van de gemeente, behoudens 

enige algemene opmerkingen, terwijl er zeker interessante thema’s denkbaar zijn.  

In de visie wordt het belang van de evenementen weliswaar verwoord, maar dat maakt 

het dan wel opvallend dat er geen geld is gereserveerd voor evenementen, marketing en 

promotie. In de praktijk richt de gemeente zich bij evenementen op het centrumma-

nagement, maar evenementen betreffen niet uitsluitend het centrum. Het is ook niet 

verstandig om het succes van het lokale evenementenbeleid van één partij, de cen-

trummanagementgroep, afhankelijk te maken.  

De gecombineerde agendering van visie en beleid roept ook verbazing op bij Horeca Ne-

derland, omdat een fasering hierin logischer is. Na instemming met een nieuwe visie, 

wordt gewoonlijk het beleid geformuleerd. Juist omdat dit niet gebeurt, is dat illustratief 

voor de uitspraak dat er geen sprake is van een nieuwe visie, maar bestaand beleid 

wordt voortgezet.  

Onder de noemer ‘visie en beleid’ wordt slechts ingegaan op een deel van de activiteiten 

die in de gemeente Wijchen worden georganiseerd. Blijkbaar wordt er ook van uitgegaan 

dat een evenement binnen een inrichting c.q. binnen een horecabedrijf niet als een eve-

nement gekwalificeerd kan worden. Dan wordt dit gezien als een vast onderdeel van het 

horecabedrijf. Bijvoorbeeld denkt spreker hierbij aan het jaarlijks congres van wijnboe-

ren, dat altijd in Wijchen plaatsvindt. Dergelijke activiteiten worden dus niet meegeno-

men in de visie. Dat geldt ook voor een sporttoernooi bij een sportvereniging. Het geheel 

aan activiteiten draagt bij aan de aantrekkelijkheid van de gemeente en maken Wijchen 

bruisend. Het geheel zou dan ook gepromoot moeten worden, ongeacht of deze activitei-

ten al dan niet commercieel zijn.  

Spreker gaat nader in op zijn uitspraak dat door de voorgestelde stukken rechtsongelijk-

heid en oneerlijke concurrentie ontstaat tussen commerciële bedrijven en para commer-

ciële instellingen, zoals dorpshuizen, sportkantines en maatschappelijke en culturele in-

stellingen. Conform het voorliggende voorstel zouden commerciële aanvragers precario 

en leges moeten betalen voor evenementen, terwijl de paracommercie dat niet hoeft. In 

beide gevallen geldt dezelfde doelstelling, namelijk het genereren van extra inkomsten, 

waarbij de paracommercie bovendien het voordeel heeft dat ze met vrijwilligers kunnen 

werken. Hierdoor ontstaat dus al oneerlijke concurrentie, terwijl dat in principe niet is 

toegestaan.  

Dit leidt tot vreemde situaties. ‘Wijchen Schaatst’ wordt volledig door vrijwilligers geor-

ganiseerd, maar wordt gesponsord door het bedrijfsleven. Wanneer er dan een commer-

ciële ‘koek en zopietent’ wordt bijgeplaatst, wordt toch voor de duur van drie weken pre-

cariorecht geheven. Dat is niet, wat je als gemeente moet willen.  

Plaatsing van zogenaamde sandwichborden is uitsluitend toegestaan voor evenementen, 

zoals omschreven in de nota, maar niet voor evenementen binnen een horecabedrijf. 

Wanneer de Queen Tribute Band in een horecabedrijf optreedt, mag geen publiciteit 

worden gemaakt met een sandwichbord, maar als dezelfde band in het Mozaïek optreedt, 

dan mag dat wel. 

Op zich is het niet handig – en overbodig – dat in het evenementenbeleid regelgeving is 

opgenomen over het aantal feesten in een sportkantine. Dergelijke regelgeving is im-

mers reeds in de APV opgenomen. Wanneer je de APV op dit punt wijzigt, heeft dat een 

doorwerking op het geformuleerde evenementenbeleid en zul je dat ook moeten aanpas-

sen. 
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Hetgeen de meeste verbazing bij de horeca oproept, is de uitzonderingspositie die aan 

Arcus wordt geboden door toe te staan dat daar zes keer per jaar een evenement wordt 

georganiseerd dat geen betrekking heeft op de doelstelling van Arcus. Spreker benadrukt 

het grote risico van precedentwerking en geeft wat dit betreft een waarschuwing af. 

Er wordt nergens gemotiveerd waar dit verschil ten opzichte van andere maatschappelij-

ke of culturele instellingen op is gebaseerd. Gesteld is, dat deze uitzondering een wens 

van de gemeenteraad betreft. Spreker vraagt of dit inderdaad het geval is. De suggestie 

dat er geen alternatieve locaties zouden zijn voor het type feesten dat in Arcus wordt 

gepland, is onjuist. Binnen de horeca zijn er voldoende mogelijkheden.  

Horeca Nederland adviseert – in gezamenlijkheid - een nieuw, toekomstgericht visiedo-

cument op te stellen, dat is aangepast aan nieuwe trends en ontwikkelingen, zoals festi-

valisering, social media, duurzaamheid (met een goede profilering). In vervolg op de vi-

sie kunnen dan de beleidsregels worden geformuleerd. Horeca Nederland zal graag bij-

dragen aan een nieuw visiedocument. 

Reacties op insprekers 

De heer Gatzen verwijst naar de vraag van de vorige spreker inzake branding. De PvdA 

vraagt zich af of de rol van de gemeente niet vooral faciliterend is in dezen. 

De heer Kennis bevestigt de faciliterende rol van de gemeente. Het is zinvol om een dui-

delijke, gezamenlijk bepaalde lijn in de profilering te volgen en niet alles maar te onder-

steunen dat als idee boven komt drijven. 

De heer Gatzen verwijst naar de vele evenementen die Wijchen rijk is. De PvdA vraagt 

zich af of de levendigheid en variëteit niet onnodig wordt beperkt door uit te gaan van 

een specifieke themakeuze. Hij wil wel graag recht doen aan initiatieven vanuit de sa-

menleving en hier niet op voorhand een beperking opleggen. 

De heer Kennis bevestigt dat er voor een specifiek thema kan worden gekozen, maar ook 

kan het geheel van evenementen onder een bepaalde noemer worden gebracht. De uit-

spraak “Wijchen is de grootste van de kleine gemeenten” kan wellicht een mooi marke-

tingverhaal opleveren, waardoor het totaal aan lokale evenementen onder één noemer 

naar buiten kan worden gebracht. 

Mevrouw Akkermans verwijst naar de praktijk van het bedrijfsleven: je staat samen er-

gens voor en je gaat ergens naar toe. Een dergelijke insteek lijkt haar ook voor de ge-

meente aanbevelenswaard. Ze pleit voor een slogan, die een focus biedt, en een kapstok 

voor het toewijzen van middelen. Duurzaamheid ziet ze als een vrijwel vanzelfsprekende 

randvoorwaarde, die eigenlijk een gewoonte moet zijn. De visie is het gewenste toe-

komstperspectief. 

De heer De Kievit vraagt of het opzetten van een denktank niet in een eerder stadium 

had gepast. 

De heer Kennis geeft aan dat de horeca in het regelmatige overleg met het college eer-

der heeft gemeld graag mee te willen denken over het evenementenbeleid en het formu-

leren van een nieuwe visie. De horeca is wat verrast door het plotse verschijnen van 

voorliggende document, dat weinig vernieuwing brengt. Het lijkt hem een goede zaak om 

alsnog een denktank in te richten ten behoeve van het ontwikkelen van een visie op alles 

wat Wijchen aan evenementen heeft te bieden. 

Eerste termijn 

Mevrouw Janssen is tevreden over de wijze waarop informatie is opgehaald. Ze consta-

teert dat voorliggende visie technisch gedegen is met duidelijke kernwaarden, maar wei-

nig glans heeft en wat statisch is. Wat beschreven is, is wat er al is. Een pakkende slo-

gan voor Wijchen zou inderdaad welkom zijn. De relatie met gewenste toekomstige ont-

wikkelingen en marketing, c.q. de toekomstige toeristische nota, ontbreekt. Er wordt 

veel in regionaal verband gedaan, maar Wijchen mag ook meer haar eigen gezicht laten 

zien. De gemeente kan er meer actieve rol nemen dan faciliteren, maar onduidelijk is 

wanneer en hoe dit dan gebeurt. Het is ook onduidelijk of een organisatie – op basis van 
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bepaalde criteria (zijn die beschikbaar?) – aan de gemeente kan vragen om een andere 

rol te vervullen. Vanuit de gedachte dat iedereen mee moet kunnen doen, is het onwen-

selijk om bepaalde evenementen op voorhand uit te sluiten. Dit principe is in het nieuwe 

beleid goed verwoord. De fractie kan zich vinden in meerjarige vergunningen voor klein-

schalige evenementen. De verwachting is dan wel dat de vergunningverlener het verloop 

goed monitort en zo nodig optreedt. 

Wat betreft duurzaamheid, suggereert spreker om in de visie het streven op te nemen 

om in 2040 energieneutrale evenementen aan te bieden. 

Wat betreft de unieke positie van Arcus, vraagt Kernachtig Wijchen zich af hoe hiernaar 

gekeken wordt in geval Arcus een commerciële organisatie zou worden. 

De heer De Kievit dankt voor de uitwerking van de technische vragen. Hij is van mening 

dat de gemeente een faciliterende rol past en een meer actieve, creatieve rol aan de 

markt overgelaten moet worden, als het gaat om evenementen. 

De heer Timmerman stelt vast dat de actualisatie van het beleid op zorgvuldige wijze, 

met betrokkenheid van meerdere partijen in de markt, tot stand is gekomen. Het advies 

om geen meerjarige vergunningen te verlenen, wil de fractie respecteren. Bij een eve-

nement dienen veiligheid en gezondheid voorop te staan. Daarbij is het wel noodzakelijk 

dat de gemeente faciliteert en de ontwikkeling van nieuwe initiatieven blijft stimuleren, 

die voor een algemeen publiek toegankelijk zijn, ongeacht of deze in de open lucht 

plaatsvinden of in een tent. 

Het regelen van een gemeentelijk contactpersoon voor de organiserende partij, is een 

goede ontwikkeling. Afsluitend informeert spreker naar de leges voor commerciële eve-

nementen in 2018. Ook wil de fractie graag weten of het gaat lukken om de artikelnum-

mering zodanig aan te passen dat er een duidelijke volgorde ontstaat. Spreker verwijst 

wat dit laatste betreft, naar vraag 21. 

Mevrouw Dauphin meldt dat D66 blij is met het startpunt voor een evenementenvisie. In 

de huidige evenementenpraktijk moeten gemeenten elkaar beconcurreren. Ten opzichte 

van vijf, zes jaar geleden heeft Wijchen zich op dit punt ontwikkeld. City branding is van 

belang om je ten opzichte van anderen te onderscheiden. De vraag is wat Wijchen wil 

zijn.  

Ongeacht wel thema je voor je gemeente kiest, hoeft dat andere evenementen niet uit te 

sluiten. Het betekent wel dat evenementen elkaar kunnen versterken en het thema een 

leidraad biedt en steeds opnieuw mensen naar Wijchen trekt. D66 beschouwt het niet in-

vullen van een thema voor Wijchen eigenlijk als een zwaktebod.  

D66 deelt de mening van Horeca Nederland wat betreft de gecombineerde vaststelling 

van visie en beleid. Beleid volgt immers uit een visie en op basis van een goede visie kun 

je ook uitzonderingen binnen je beleid uitleggen. De huidige uitzonderingen zijn niet on-

derbouwd. Als een ondernemer betrokken is bij een evenement betekent dat nog niet 

dat de ondernemer hier voordeel van heeft. Winstbejag hoeft niet het motief te zijn en er 

zal ook niet altijd winst worden gerealiseerd. De betrokkenheid kan ook voortvloeien uit 

maatschappelijke verantwoordelijkheid. De vraag is hoe je de motivering wilt controleren 

en welke verhouding gaat bepalen of al dan niet sprake is van een commercieel evene-

ment.  

Elk wijkgebouw biedt de mogelijkheid om activiteiten te organiseren, al zal het soms 

kleinschaliger zijn dan de mogelijkheden die Arcus heeft. Uit de visie volgt niet waarom 

er voor Arcus een uitzondering gemaakt zou moeten worden. 

Ook het beleidsverschil tussen binnen- en buitenactiviteiten kent geen grondslag. D66 

pleit voor verduidelijking wat dit betreft.  

D66 zou graag zien dat Wijchen inzet op city branding en hiertoe een thema kiest. Er 

dient speciale aandacht te zijn voor evenementen op de Markt. Dit trekt extra publiek 

naar het Wijchens centrum en de centrumondernemers zullen hier baat bij hebben. 

Een grote witte tent op de Markt voor een select publiek heeft geen meerwaarde en 

hoort er sowieso geen drie dagen te staan. 
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Belangrijk acht D66 voorts dat er ruimte is voor evenementen. In de praktijk blijken de 

weekmarkt en de pomp hierbij vaak in de weg te staan. Dit mag een aandachtspunt zijn. 

De heer Van den Wollenberg is blij dat er momenteel over de evenementenvisie wordt 

gesproken. De VVD is positief over de verduidelijking en de vergemakkelijking voor de 

evenementenorganisaties die hiermee wordt ingezet. Het creëren van één gemeentelijk 

aanspreekpunt maakt de communicatie makkelijker. Hopelijk kan ook het alcoholgebruik 

onder minderjarigen worden teruggedrongen. 

Anderzijds ziet de VVD ook twee aandachtspunten. De fractie was verrast door de niet-

sportgerelateerde activiteiten in sportaccommodaties. Bedrijfsfeesten en dergelijke horen 

niet in sportaccommodaties plaats te vinden. Voor dergelijke activiteiten beschikt Wij-

chen over een prima horeca-aanbod. Het kan niet de bedoeling zijn dat gesubsidieerde 

accommodaties gaan concurreren met de markt.  

De VVD wil de preferente positie van Arcus niet onderschrijven. Graag wil de fractie hier-

over het gesprek aangaan.  

De paragraaf duurzaamheid vindt tot op zekere hoogte draagvlak. Wanneer sprake is 

van grotere evenementen, worden er plots dwingend duurzaamheidsvoorwaarden aan de 

vergunning verbonden. Dergelijke voorwaarden dienen aan de voorkant duidelijk te zijn 

en niet als een ‘verrassing’ achteraf te komen. De VVD vraagt dan ook om de voorwaar-

den expliciet in het beleid uit te werken zodat voor belanghebbenden op voorhand duide-

lijkheid bestaat. 

Spreker verwijst naar de opmerking van Horeca Nederland inzake het opleggen van pre-

cariolasten en leges uitsluitend aan de commerciële organisaties. Uit de technische vra-

gen is gebleken dat de opbrengsten hiervan zeer beperkt zijn: over het kalenderjaar 

2017 is sprake van € 1.300 en over 2018 (tot nu toe) over € 6.000. De VVD adviseert 

het college om de organisatoren van evenementen te stimuleren en pleit voor een on-

derzoek om de mogelijkheden na te gaan om de heffing van precario en leges af te 

schaffen, óók voor commerciële organisaties. Wat dit streven betreft, zal de VVD een 

motie indienen.  

In de uitwerking van het beleid verwacht de VVD meer duidelijkheid. 

De heer Gatzen heeft de indruk dat er momenteel een goede aanzet voorligt voor een 

beleidsactualisatie. De PvdA vraagt zich af of het een optie kan zijn om het voorliggende 

voorstel op dit moment aan te nemen, zij het met de afspraak dat er een interactief pro-

ces wordt gestart, dat gericht is op de ontwikkeling van een breder visiedocument. Het 

wachten op een verbeterd voorstel, is ook niet de beste optie.  

Ook de PvdA is voorstander van een city marketing nota en city branding. Hij vraagt zich 

af of voorliggende nota als basis kan dienen voor facilitering door de gemeente, terwijl 

parallel hieraan city branding kan worden ontwikkeld.  

Ook de PvdA spreekt twijfel uit over organisatie van niet-sportgerelateerde evenementen 

in Arcus. Hij vraagt zich af waarom hier drie concrete voorbeelden worden genoemd met 

een niet terechte stigmatiserende werking voor de organisatoren. Het gaat hierbij over 

evenementen in relatie tot de vechtsport, verhandelen van dieren en snelheids- en 

stuntwedstrijden. Dergelijke evenementen hoeven geen veiligheidsissues mee te bren-

gen en kunnen professioneel worden georganiseerd. Om die reden pleit hij ervoor de be-

treffende paragraaf terug te brengen naar de kern hiervan en de gegeven voorbeelden te 

schappen om stigmatisering te vermijden. 

De inclusie-agenda moet nog langs het evenementenbeleid worden gelegd. De PvdA 

denkt dat het verstandiger is om het beleid – wellicht geamendeerd – nu vast te stellen, 

maar dan wel meteen een oproep te doen voor een uitgebreidere aanpak voor de ko-

mende jaren.  

De heer Derksen spreekt namens het CDA trots uit op de Wijchense evenementen en de 

vele organisatoren die dit alles mogelijk maken en daarmee “Wijchen op de kaart zet-

ten”. Voorliggende visie typeert zich als een document zonder visie en zonder keuzes. 
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Juridisch zit het stuk goed in elkaar, maar dat is niet het enige criterium voor een goed 

evenementenbeleid. De vraag is wat de gemeente wil uitstralen en hoe de evenementen 

worden ingezet voor city branding. Om dergelijke vragen te kunnen beantwoorden, is 

een visie vereist. Het ontbreken hiervan ziet de fractie als een gemiste kans.  

Het CDA heeft in haar verkiezingsprogramma de wens opgenomen om leges voor niet-

commerciële evenementen af te schaffen en de fractie is verheugd dat het college dit 

voornemen verwoordt. Het is een goede zaak dat een aantal praktische zaken, dat tij-

dens de informatiemarkt werd ingebracht, direct ambtelijk is opgepakt en inmiddels is 

vereenvoudigd.  

Het college zet met voorliggende visie echter wel de deur open voor vechtsportevene-

menten, zoals kooigevechten en free fight; hetzelfde geldt voor ‘monstertruckevenemen-

ten’. Het echte “waarom?” hierachter wordt niet beantwoord. Het antwoord van het col-

lege blijft puur technisch van karakter, namelijk: “Als aan de strenge voorwaarden wordt 

voldaan, is het niet verboden”. Dat heeft niets te maken met visie. De vraag is of Wij-

chen dergelijke evenementen wil en vindt dat dit binnen het gewenste imago van Wij-

chen past. Past het binnen de city branding? Zet dit Wijchen op de kaart en is hier be-

hoefte aan? Deze vragen blijven onbeantwoord.  

Wat het CDA betreft, passen vechtsporten en monster truck evenementen niet bij de 

gewenste uitstraling van Wijchen. Bovendien sluit het niet aan bij de bestaande evene-

menten en verdunt het de aandacht voor bestaande evenementen. Daarnaast richt het 

evenementenbeleid zich uitsluitend op buitenlocaties of een tent. Spreker meent dat 

vechtsporten daar niet thuis horen. Tijdens de raadsvergadering zal het CDA een voor-

stel voorleggen om vechtsporten en monstertruckevenementen niet in Wijchen toe te 

staan.  

De uitzonderingsregeling voor Arcus wordt niet verklaard. Het CDA vraagt het college om 

uitleg, wat dit betreft en vraagt om een vergelijking met De Markies. In het voorstel 

wordt verwezen naar informatieverstrekking aan de raad tijdens de commissievergade-

ring van 1 december 2016. Bij gelegenheid is gemeld dat het college jaarlijks zes niet-

sportgebonden evenementen wil toestaan in Arcus. In vervolg hierop legt het college dit 

nu vast in het evenementenbeleid. In dit verslag staat niet meer dan een bijzin in een 

breedsprakig betoog van de toenmalige portefeuillehouder, dat “de niet-

sportgerelateerde evenementen van drie naar zes evenementen per jaar zijn uitgebreid”. 

Het CDA acht het bedenkelijk dat een dergelijke bijzin in een commissievergadering, 

voortvloeiend uit een toezegging door een wethouder aan exploitant Triwi – geen raads-

vergadering – uit de vorige bestuursperiode nu als reden wordt gezien om dit als beleid 

op te nemen in het evenementenbeleid. Er heeft hierover geen raadsdebat plaatsgevon-

den. Het CDA wenst een motivering van het college te horen waarom Arcus er op deze 

wijze wordt uitgelicht en vraagt uit te leggen wat het verschil is tussen Arcus en com-

merciële horeca. 

Reactie college 

Burgemeester Verheijen constateert dat veel fracties spreken over een gemis aan visie 

en pleiten voor branding en profilering van de gemeente. In voorliggende nota wordt 

aangehaakt bij datgene dat de raad, ook in samenhang met de regio Rijk van Nijmegen 

op toeristisch-recreatief gebied, heeft geformuleerd. Dit betreft vier onderdelen die Wij-

chen graag terugziet in haar profilering, zijnde 1) rijke historie en cultuur 2) de variatie 

in natuur 3) sportief en dynamisch en 4) een bruisend centrum. Specifiek deze vier items 

zijn aangehaald in voorliggende beleidsnota, waarin het lokale evenementenbeleid ge-

comprimeerd bijeen is gebracht. Dit beleid was tot nu toe redelijk versnipperd aanwezig. 

Wat betreft Arcus, is het inderdaad zo, dat het college op enig moment heeft besloten 

om bij Arcus drie niet-sportgerelateerde activiteiten toe te staan. Dit past binnen de col-

legebevoegdheid en dat geldt ook voor de verruiming naar zes activiteiten, mede op ver-

zoek van de stichting Triwi. Het college stelt vast, dat het Arcus weliswaar een sporthal 

is, zij het van een bepaalde omvang en daarmee uniek is binnen Wijchen. Olympic kan 

binnen het bestemmingsplan en binnen de evenementenvergunning ook dergelijke eve-
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nementen organiseren. Arcus heeft gezien de omvang, de mogelijkheid om grote eve-

nementen te herbergen, zoals het ondernemersgala. Volgens het organiserend comité 

van het ondernemersgala is daartoe binnen de reguliere horeca geen ruimte. Om die re-

den hebben heeft het college die mogelijkheid in de regelgeving opgenomen. 

In vervolg op de vaststelling van het beleid, zal de regelgeving worden vastgesteld en dit 

zal naadloos uit het beleid moeten volgen.  

De gemeente is geen organisator van evenementen. Hiertoe zijn er andere partijen, die 

daartoe een vergunning aanvragen, welke aanvraag vervolgens moet worden beoor-

deeld. Er is bovendien geen sprake van een dwingend kader. De gemeente kan niet aan 

de horecaondernemer opleggen wat in de accommodatie georganiseerd moet worden. 

Mits passend binnen de evenementenvergunning op de zalen kunnen de ondernemers 

naar wens evenementen organiseren. 

Uit de voorafgaande bijeenkomsten is met name de behoefte gebleken aan het faciliteren 

van organisatoren. Dat betekent ook een behoefte aan verduidelijking. Door te kiezen 

voor interactieve digitale aanvraagformulieren kunnen onnodige vragen vervallen, reste-

ren de relevante vragen en is daarmee snelle besluitvorming mogelijk.  

Het college doet voorstellen ten aanzien van de leges, maar overweegt ook om af te zien 

van precarioheffing. Dit vloeit met name voort uit de constatering van de buitengewoon 

geringe inkomsten wat dit betreft en de insteek om zaken gelijk te trekken. Dit voorstel 

wordt nader uitgewerkt en zal in december worden voorgelegd in het kader van de Le-

gesverordening. In deze nota zal ook worden gemeld hoe hoog de jaarlijkse leges is voor 

commerciële evenementen.  

Het voorstel tot aanpassing van de artikelnummering, wordt overgenomen.  

Er wordt in het gemeentelijk beleid geen onderscheid gemaakt tussen commerciële en 

niet commerciële evenementen wat betreft sandwichborden. Uitgangspunt is de definitie 

‘evenementen’ zoals verwoord in de APV. Dat betekent dat activiteiten, die binnen de 

normale bedrijfsvoering van een onderneming vallen, in het kader van de APV niet als 

een evenement gelden. Spreker erkent dat de wetgeving op dit punt wat ‘rommelig’ is. 

Wat betreft ‘Wijchen schaatst’ heeft de genoemde ondernemer met een winstdoelstelling 

deelgenomen en hier is gewoon een rekening voor uitgeschreven. Of er inderdaad winst 

wordt gerealiseerd, is het risico van het vrije ondernemerschap. 

Wat betreft de verschillen ten aanzien van ‘binnen en buiten’ legt burgemeester Verheij-

en uit dat voor een binnenaccommodatie al een evenementenvergunning van kracht is 

en binnen de reguliere bedrijfsvoering van de onderneming past. Daar is dus geen extra 

toetsingskader voor nodig.  

Het is begrijpelijk dat de commissie graag meer richting zou willen geven aan duurzaam-

heidsaspecten van evenementen. Wat dit betreft, is vastgesteld dat intern op dit punt de 

creativiteit beperkt is. De Vierdaagse-organisatie legt wat dit betreft de uitdaging bij de 

ondernemers, die daar soms hele creatieve ideeën over blijken te hebben. Vanuit de ge-

meente past hierin het uitnodigende gebaar. Het streven om uiteindelijk in 2040 in Wij-

chen energieneutrale evenementen te zien, wordt vastgelegd. De weg er naar toe moet 

echter nog worden bepaald. 

Wat betreft de opmerking inzake stigmatisering van bijvoorbeeld vechtsport, benadrukt 

spreker de intentie om de beleidsregels uitnodigend naar de organisatoren te formuleren. 

Als de organisatoren voldoende overtuigend zijn over een veilige organisatie van derge-

lijke evenementen, dan ziet het college niet in, waarom wij daar per se tegen zouden 

moeten zijn. Het college is zich bewust van de risico’s en spreker wijst op de vechtpartij 

bij een vechtsportgala in Veghel, waarbij een dode is gevallen. De VNG adviseert op ba-

sis van deze ervaring om hier als gemeente strakker op te gaan zitten. Minimaal moet 

worden geëist dat de organisatie bij nationale sportbonden is aangesloten. Dat biedt een 

zekere garantie dat men de zaken goed voor elkaar heeft. Het college voegt daar regel-

geving aan toe gericht op openbare orde en veiligheid. Burgemeester Verheijen bena-

drukt dat hij verwacht voor alle aanwezigen te spreken wanneer hij stelt: “We willen hier 
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in Wijchen geen gedoe”. 

In vervolg op de vraag van het CDA, legt spreker uit dat De Markies over een evenemen-

tenvergunning beschikt. Arcus is primair een sportaccommodatie en beschikt daar niet 

over. Gezien de grote ruimtelijke omvang heeft het college in het verleden bepaalde ac-

tiviteiten in Arcus toegestaan. Het gewoonterecht wordt nu expliciet in het Evenemen-

tenbeleid vastgelegd. 

Tweede termijn 

Mevrouw Janssen informeert naar de motivering van het CDA voor de expliciete wens om 

vechtsportevenementen te willen verbieden. 

De heer Derksen geeft aan dat dit altijd in het Wijchens evenementenbeleid verboden 

was. De insteek om niemand te willen uitsluiten en daarmee geen evenement te willen 

uitsluiten, vraagt wel om ervan overtuigd te worden dat er geen veiligheidsissues met 

het betreffende evenement samenhangen. Vooral gaat het er echter om welk imago de 

gemeente Wijchen wil uitstralen en wat een vechtsportevenement toevoegt aan het hui-

dige aanbod. Duidelijk mag zijn dat kooigevechten niet in het logisch verlengde ligt van 

het huidige Wijchens evenementenaanbod, zoals ‘Wijchen Schaatst’, Sprookjesfestijn, 

Kasteelfeest en Middeleeuws Festival in Hernen. Afgevraagd mag worden of vechtsporten 

en monstertruckfestivals binnen de lokale behoefte passen. 

Spreker verwijst naar de technische vragen van het CDA en ziet geen reden om mee te 

gaan met deze koerswijziging wat betreft vechtsportevenementen zonder dat daar een 

gedragen visie onder ligt, gericht op city branding. Spreker verwijst naar het advies van 

de VNG om als gemeente strak op dit soort activiteiten te zitten. 

Mevrouw Dauphin vraagt de overige fracties om te reageren op haar opmerking inzake 

de witte tent op de Markt. 

Mevrouw Janssen erkent dat het niet prettig is om een heel weekend naar dichte wanden 

te moeten kijken, terwijl sprake is van een exclusieve activiteit. Hier kunnen inderdaad 

vragen over worden gesteld. 

Mevrouw Dauphin suggereert het uitgangspunt in de visie op te nemen, dat evenemen-

ten op de Markt het centrum moeten versterken. 

Mevrouw Janssen stelt dat je erover kunt discussiëren wanneer dan sprake is van een 

‘bijdrage’. Een strikte formulering lijkt lastig, maar er kunnen wel vragen worden gesteld 

over een meerdaags besloten evenement in een dichte tent op de Markt. 

De heer Timmerman dankt voor de beantwoording van de vragen en de verstrekte toe-

lichting. Spreker zou graag enige duidelijkheid krijgen over de motie of het amendement 

dat de PvdA-fractie overweegt inzake de vechtsporten. 

De heer Gatzen denkt dat de alinea intact kan blijven, mits de opgenomen voorbeelden 

van risicovormende sporten worden geschrapt. Vechtsporten hebben belangstelling bij de 

jeugd. Geweldsexcessen zijn uitzonderingen. Iedere aanvraag moet op de eigen merites 

worden bekeken zonder uit te gaan van stigmatisering. 

De heer Timmerman kan hierin meegaan. De tent, die afgelopen week op de Markt 

stond, stond daar niet voor het eerst. Wellicht is dit probleem bespreekbaar met de or-

ganisatie, maar uiteindelijk heeft de gemeente hier weinig over te zeggen. Het evene-

ment is door de gemeente goedgekeurd. Om de aantrekkelijkheid van het centrumge-

bied te verhogen pleit hij voor een weekmarkt op zaterdag én donderdag.  

Wijchen Lokaal neemt aan dat de voorgenomen motie van de VVD is achterhaald met de 

toezegging van de portefeuillehouder.  

De heer Van den Wollenberg bevestigt deze conclusie en spreekt tevredenheid uit over 

het voornemen van het college.  

De heer Timmerman geeft aan dat de fractie geen tegenstander is van vechtsporten. Een 

motie van het CDA, wat dit betreft, zal bij Wijchen Lokaal geen draagvlak vinden. 
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De heer Derksen geeft aan dat ook het CDA niet stelt tegenstander van vechtsporten te 

zijn. Wel vraagt de fractie zich af waarom je dergelijke evenementen zou toestaan als 

daar geen visie onderligt en nooit toegestaan is geweest. Waarom deze koerswijziging 

zonder visie?  

De heer Timmerman geeft aan dat de gemeente Wijchen akkoord gaat met een dergelijk 

vechtsportevenement op voorwaarde dat NOC*NSF dit goedkeurt. 

De heer Derksen denkt dat niet NOC*NSF het gemeentelijk beleid moet bepalen, maar 

de politiek dit zelf moet doen en zelf moet bepalen waarom een dergelijk evenement in 

Wijchen zou moeten passen. Los van gedachten over, een visie op city branding, wordt 

als het ware de deur open gezet. 

Mevrouw Dauphin is wat teleurgesteld over de reactie van de portefeuillehouder. De re-

actie is een herhaling van hetgeen in de nota staat en gaat niet echt in op de gestelde 

vragen inzake de rechtsongelijkheid tussen Arcus en andere sportaccommodaties. De 

vraag is: waarom mogen andere accommodaties – naast Arcus – ook geen zes jaarlijkse 

evenementen organiseren? D66 kiest dan liever voor een uniform beleid voor alle sport-

accommodaties. 

D66 wil een motie of amendement indienen, gericht op voorwaarden voor evenementen 

in het Wijchens centrum. 

De heer Derksen vraagt of D66 contact heeft gehad met de organisatoren van het recen-

te besloten evenement op de Markt en is bij de fractie bekend hoeveel niet-Wijchenaren 

hier aanwezig zijn geweest. 

Mevrouw Dauphin geeft aan dat dit niet relevant is. Zij was zelf genodigd, maar verhin-

derd. Het feest is leuk, maar het punt is, dat ze een dergelijke grote, witte tent niet vindt 

thuishoren op de Markt. Deze kritiek heeft ze vorig reeds naar de organisatoren geuit. 

Het gaat haar op zich niet over het specifieke evenement, maar over de tent. Ze denkt 

dat dit evenement prima op een andere plek kan plaatsvinden, zoals in de Kasteeltuin of 

het Europaplein. Er is geen relatie met de Markt. De aanwezigheid van de tent was sto-

rend voor centrumbezoekers. D66 overweegt een motie in te dienen, gericht op ver-

plaatsing van de weekmarkt en het bieden van een versmarkt op zaterdag. De week-

markt is weliswaar geen evenement, maar de aanwezigheid hiervan betekent wel dat 

van woensdagmiddag tot donderdag eind van de middag de ruimtelijke mogelijkheden 

op de Markt beperkt zijn. Andere activiteiten op de Markt hebben hier last van. Wellicht 

is een volledige verplaatsing niet nodig, maar het lijkt wel zinvol om de mogelijke alter-

natieven eens in beeld te brengen. 

De heer Derksen vraagt D66 om te reageren op het voornemen van het college om 

vechtsporten en monstertruckfestivals toe te staan zonder dat hier een duidelijke visie 

aan ten grondslag ligt, noch city branding aan ten grondslag ligt. 

Mevrouw Dauphin wijst er op dat ook andere evenementen in Wijchen niet op een derge-

lijke visie zijn gestoeld. Ze heeft begrip voor het CDA-standpunt wat betreft genoemde 

evenementen, maar persoonlijk heeft ze hier geen enkele moeite mee.  

De heer Derksen benadrukt dat dit soort evenementen tot nu toe beleidsmatig is uitge-

sloten. Er is sprake van een majeure beleidswijziging, zonder dat hier echter een visie 

achterligt. 

Mevrouw Dauphin kan zich vinden in de gedachte dat beleid op een visie geformuleerd 

dient te worden. Wat dat betreft, vindt het CDA de fractie van D66 aan dezelfde zijde. 

D66 vindt het prima on na te denken over deze visie, maar op voorhand heeft de fractie 

geen bezwaar tegen vechtsportevenementen en monstertruckfestivals, als deze in de ge-

formuleerde visie zouden passen. 

De heer Van den Wollenberg verwijst naar de duurzaamheidsparagraaf en informeert 

naar de mening van D66 wat betreft de mogelijk verplichtingen voor grote evenementen, 

wat dit betreft. 

Mevrouw Dauphin denkt dat duurzaamheid overall als een belangrijk item moet gelden. 
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Er zijn voorwaarden en compenserende maatregelen denkbaar, maar toch moet je hier 

wel goed over nadenken. Dit heeft namelijk wel een flinke betekenis voor de vrijwilli-

gersorganisaties. D66 denkt niet dat je die duurzaamheidsdoelstelling zomaar aan het 

evenementenbeleid moet koppelen. Een gedachtewisseling over dit onderwerp en de be-

tekenis hiervan voor evenementen, ondernemers, scholen et cetera, is echter wel wense-

lijk. 

De heer Van den Wollenberg vraagt zich af waarom het CDA op voorhand bepaalde acti-

viteiten wil verbieden. De VVD acht dit een zaak van de organiserende marktpartij.  

De heer Derksen herhaalt diens eerdere argumenten en pleit voor het formuleren van 

een visie om op basis daarvan beleid te maken. 

De heer Van den Wollenberg ziet geen bezwaren tegen organisatie mits aan de gestelde 

randvoorwaarden wordt voldaan.  

De heer Derksen benadrukt dat het voor het CDA niet om de randvoorwaarden gaat, 

maar om het achterliggende idee om überhaupt dergelijke activiteiten in Wijchen toe te 

staan in relatie tot het imago van je gemeente en de uitstraling van je totaal aan eve-

nementen.  

De heer Gatzen acht een visie ‘met meer glans’ niet nodig. Het ontbreken hiervan is nu 

ook geen belemmering voor de organisatie van vele mooie evenementen in Wijchen. De 

fractie ziet voorliggende nota vooralsnog als faciliterend, wellicht met enige aanpassin-

gen, en kan zich aanvullend vinden in het opstellen van een visie op city branding. Hij 

gaat er van uit dat de organisatoren prima uit de voeten zullen kunnen met voorliggende 

nota en dit bij zal dragen aan de kwaliteit van de Wijchense evenementen. 

Spreker vraagt zich af waar het CDA de visie leest dat Wijchen een vechtsportevenement 

moet organiseren. 

De heer Derksen wijst er nogmaals op dat er sprake is van een 180 graden beleidswijzi-

ging zonder onderliggende visie.  

De heer Gatzen wijst op de grote belangstelling, die er momenteel bestaat voor vecht-

sporten. De toegenomen populariteit blijkt ook uit de hoge kijkcijfers voor dergelijke uit-

zendingen. 

Wat betreft de weekmarkt, ziet de PvdA kansen, maar realiseert zich ook de gevoeligheid 

hiervan. Spreker pleit voor het geamendeerd aannemen van voorliggend voorstel en het 

opstellen van een gezamenlijke motie teneinde city branding te agenderen.  

De heer Derksen meent dat wethouder Derks heeft gemeld dat city branding in de Nota 

Toerisme wordt meegenomen. 

Mevrouw Dauphin pleit er voor om de evenementen te laten aansluiten op de city bran-

ding. Zo kan het een het ander versterken. 

De heer Gatzen kan zich erin vinden om te zijner tijd de visie op city branding te toetsen 

aan het vastgestelde evenementenbeleid en vervolgens te beoordelen of het evenemen-

tenbeleid moet worden aangepast. Desgevraagd bevestigt de PvdA voorstander te zijn 

van een duurzaamheidsclausule. Een onderscheid tussen grote en kleine evenementen is 

echter onwenselijk. Belangrijk is wel, dat voorwaarden aan de voorkant bekend zijn. Als 

een duurzaamheidsdoelstelling zou betekenen dat de Oldtimerdag niet meer kan worden 

georganiseerd, wordt echter aan het doel voorbij geschoten. 

De heer Derksen verwijst naar het antwoord van de portefeuillehouder in de vergelijking 

van Arcus met Sterrebosch of De Markies. De extra evenementen die Arcus mag organi-

seren, zoals bedrijfsfeesten of een scholierengala, kunnen ook prima in Sterrebosch of 

De Markies worden georganiseerd. In feite zit daar de crux. 

De heer Gatzen kan zich vinden in de uitleg van de portefeuillehouder. Arcus onder-

scheidt zich wel van de andere Wijchense sportaccommodaties.  

De heer Timmerman wijst op het principe dat de toekenning aan Arcus een collegebesluit 

betreft. De raad heeft dit te accepteren. Het is aan Arcus of ze hier gebruik van maken. 
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Voorts mag iedereen zelf kiezen van welke accommodatie hij gebruik maakt.  

De heer Derksen wijst er op dat hiermee gesubsidieerde instellingen een extra zetje in 

de rug krijgen.  

De heer Gatzen wijst op het beperkte aantal evenementen dat is toegestaan aan Arcus. 

De heer Derksen verwijst naar de inspreekreacties.  

De heer Van den Wollenberg informeert naar het voornemen van het CDA om het stand-

punt in een motie of amendement te verwoorden.  

De heer Derksen suggereert samen met de VVD hiertoe een voorstel te formuleren.  

De voorzitter stelt vast dat de portefeuillehouder afziet van een verdere reactie. Het 

voorstel wordt als bespreekstuk aan de raad voorgelegd. 

Conclusie / advies: De commissie adviseert de beslisnota als bespreekstuk voor de 

raadsvergadering te agenderen.  

 De PvdA overweegt amendementen; met name een amendement om bepaalde voor-

beelden (zoals vechtsporten) uit de nota te schrappen. Tevens pleit de PvdA voor het 

opstellen van een gezamenlijke motie gericht op agendering van city branding. 

 Tijdens de raadsvergadering zal het CDA een voorstel (amendement?) voorleggen om 

vechtsporten en monstertruckevenementen niet in Wijchen toe te staan.  

 D66 wil een motie of amendement indienen, gericht op voorwaarden voor evenemen-

ten in het Wijchens centrum en overweegt een motie in te dienen, gericht op ver-

plaatsing van de weekmarkt en het bieden van een versmarkt op zaterdag. 

 De fracties van het CDA en de VVD overwegen een motie of amendement in te dienen 

vanwege het bezwaar tegen de uitzonderingspositie van Arcus wat betreft het recht 

om jaarlijks zes niet-sportgebonden evenementen te mogen organiseren. 

  

7.  18 1 19936 Tussen Kasteel en Wijchens Meer, beslisnota 

De voorzitter wijst er op dat tijdens de bespreking van dit agendapunt wordt gefilmd 

voor een blog. Hiertegen bestaat desgevraagd geen bezwaar bij de commissie- en colle-

geleden. 

De voorzitter leidt de bespreking kort in met een verwijzing naar de informatiebijeen-

komst over deze beslisnota, die op 1 november jl. heeft plaatsgevonden. Inmiddels is bij 

inwoners / omwonenden en andere belanghebbenden informatie opgehaald over wat al 

dan niet wenselijk is Wijchen mooier te maken. De raad heeft besloten een aantal ambi-

tiepijlers toe te voegen.  

Eerste termijn 

De heer Peters Sengers constateert dat voorliggende beslisnota dateert van 29 augustus. 

Deze datum ligt voor de eerste bespreking van dit onderwerp in de raad. Procesmatig 

roept dit vragen op. Over dit onderwerp zijn meerdere vertrouwelijke nota’s verstrekt en 

vervolgens wordt het gebied aan de markt overgedragen. Het CDA is van mening, dat dit 

op gespannen voet staat met de controlerende en volksvertegenwoordigende rol van de 

raad. De raad moet niet monddood worden gemaakt. 

Het betrekken van raadsleden in de dialoogfase met inwoners vindt draagvlak binnen het 

CDA. De fractie hoort graag hoe het college dit gaat invullen. 

In de tender wordt een financiële ondergrens meegegeven, maar het is onbekend hoe en 

wanneer het college dit financieel gaat verwerken. De fractie vraagt zich dan ook af of dit 

financieel verantwoord is en vraagt wanneer de financiële consequenties in beeld komen. 

De ambitiepijlers geven vertrouwen. De CDA-motie om Wijchense ondernemers kansen 

op opdrachten in dit kader te bieden, is goed vertaald in voorliggende nota.  

De fractie overweegt in de raadsvergadering een aantal voorstellen in te brengen ter 

verbetering en completering van de ambitiepijlers: 

 De fractie pleit voor opname van een wijkgebouwfunctie met voorzieningen voor seni-
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oren. Dit lijkt in dit kader voordelig te realiseren. 

 Aan de markt moet als voorwaarde worden gesteld dat het project in een redelijke 

termijn wordt afgewikkeld en niet het hele centrum gelijktijdig wordt ontwikkeld. 

Voorkomen moet worden dat het Wijchens centrum langere tijd een bouwput is. Hier-

toe zouden waarborgen opgenomen moeten worden in de gunningsleidraad.  

 Ook pleit het CDA voor toevoeging van een goed lichtplan aan de gunningsleidraad 

om te borgen dat de ruimtelijke kwaliteit ook ’s avonds en in de wintermaanden opti-

maal tot uiting komt. Hiermee wordt ook de veiligheidsambitie versterkt. 

 Visualisatie van de plannen is van belang, zeker in samenspraak met bewoners. Het 

CDA pleit voor inzet van virtual reality / 3D-animatie in de dialoogfase met omwonen-

den en de klankbordgroep.  

 De opname van het Wijchens Meer in de plannen vereist extra zorgvuldigheid en een 

dialoog met de omgeving. Het CDA pleit voor een uitzonderingspositie voor het Wij-

chens Meer in de tender. De noordelijke oevers worden niet volledig aan marktpartijen 

overgelaten, maar bewoners en de raad moeten de ruimte houden om in een later 

stadium nog inbreng te hebben op de uitgewerkte plannen zonder dat er sprake is van 

dreigende claims van marktpartijen. 

 

De heer Gatzen verwijst naar het PvdA-amendement dat op 17 september bij de eerdere 

raadsbehandeling is ingediend. Dit amendement lijkt wat vrij te zijn vertaald. Spreker ci-

teert de toelichting uit het toenmalige amendement. Juist dat deel blijkt nu in de verta-

ling te zijn weggevallen. Het is méér dan alleen aanwijzen waar de evenementen moeten 

komen, maar er moet ook worden nagedacht over de programmering van evenementen 

in het centrum. Er moet in ieder geval niet worden aangenomen dat de marktpartijen 

zorg zullen dragen voor deze verbeterslag. De PvdA wil hier graag in de commissie en 

met de wethouder over van gedachten wisselen.  

In de Oostflank zijn ervaringen opgedaan met de combinatie natuur en bouwen. De PvdA 

vraagt zich af of deze mogelijkheid binnen voorliggende voorstellen past en alsnog inge-

bracht kan worden. 

Mevrouw Peters - Vroom verwijst naar de vijf punten die de VVD tijdens de vorige ver-

gadering heeft opgesomd en die de fractie van belang acht bij de gebiedsontwikkeling 

tussen het Kasteel en het Wijchens Meer, zoals hoogwaardigheid van het plan en een 

passende uitstraling bij de bestaande omgeving. Dit ziet de fractie terug in ambitiepijler 

1. De wens is dat het plan aansluit op de open verbindingen met het bestaande centrum 

en het kernwinkelgebied, is tevens terug te vinden onder 3.1. Ook de overige wensen 

zijn ingebracht. In de bijlage wordt verwezen naar stukken die op het moment nog niet 

gereed zijn. Dat betekent dat hierover bij raadsbehandeling over twee weken geen uit-

spraken mogelijk zijn. De VVD vraagt of de bijlage dan uit de tekst verwijderd kan wor-

den en over twee weken niet in de besluitvorming wordt betrokken. 

Spreker verwijst naar ambitiepijler 3.1. De VVD vraagt zich af of dit geïnterpreteerd 

moet worden als de intentie om hier een ontmoetingsplek / wijkcentrum voor ouderen en 

jongeren te realiseren. 

In het voorstel is opgenomen dat er een evenemententerrein met een omvang van dui-

zend vierkante meter ter hoogte van de Kasteellaan gerealiseerd moet worden. De motie 

inzake was echter minder gedetailleerd en specifiek. De huidige bewoording vraagt uit-

leg.  

De heer Moerman dankt voor alle ambtelijke en bestuurlijke inspanningen die hieraan 

vooraf zijn gegaan. D66 heeft zeker niet het gevoel politiek monddood te worden ge-

maakt, maar is van mening dat de raad zo goed mogelijk wordt betrokken binnen de 

vastgestelde lijnen van de tender.  

Wat betreft duurzaamheid, wordt gesteld dat alle nieuwe ontwikkelingen in het gebied 

gezamenlijk minimaal energieneutraal moeten zijn. Waarom energiebesparing vóór moet 

gaan op duurzame opwekking, is niet duidelijk. D66 meent dat dit ook kan worden ge-

combineerd. De ambities ten aanzien van het hemelwater mogen meer expliciet worden 

verwoord. Wat betreft het evenemententerrein voor het kasteel, suggereert D66 ook an-
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dere gebieden voor ‘iets moois’ aan te merken, terwijl het kasteel zichtbaar blijft. 

D66 hecht aan behoud van de herdenkingsmonumenten. De fractie wil een amendement 

indienen, gericht op verplaatsing van herdenkingsmonumenten binnen het projectgebied. 

De heer Van ’t Schip geeft aan dat Wijchen Lokaal sceptisch is of de doelstellingen met 

de geformuleerde ambitiepijlers haalbaar zijn, maar is wel blij met voorliggend voorstel. 

Indien haalbaar, zal de uitvoering van een breed geaccepteerd plan een grote meer-

waarde hebben voor de identiteit en uitstraling van Wijchen. De fractie juicht de getoon-

de creatieve manier van denken toe.  

Wijchen Lokaal constateert dat er veel ambitieuze projecten gelijktijdig lopen en wil 

graag als gemeente financieel gezond blijven. Door de juiste prioriteiten te stellen, moet 

ervoor worden gezorgd dat de ambities behapbaar en betaalbaar blijven. Te lang dralen, 

leidt tot kostenverhoging. Die wetenschap doet pleiten voor een krachtdadige aanpak 

met een focus op informatievoorziening en overleg met alle betrokken partijen. De frac-

tie is benieuwd welke creativiteit uit de tender zal voortvloeien voor de uitdagingen op 

het gebied van energiemanagement, betaalbare woningbouw en aantrekkelijke groene 

ruimtes.  

De heer De Kievit verwijst naar de drie zorgpunten die Sociaal Wijchen aan het begin van 

het traject heeft geformuleerd, betreffende de invloed van de raad, de kosten voor het 

gemeentebestuur en – tot slot – hoe strak of hoe ruim dienen de kaders te worden ge-

formuleerd? Dankzij het amendement is de raadsinvloed een stuk beter geworden. Hier-

over is de fractie tevreden. De kosten worden op een ander moment besproken, maar 

het gesprek van gisteravond heeft daar wel helderheid in gebracht en de verwachting dat 

men hier financieel uit zal komen.  

De wijze waarop de kaders momenteel zijn geformuleerd, stemt tot tevredenheid. Wel-

iswaar zijn de kaders strak, maar niet zodanig dat alle creativiteit wordt geblokkeerd. 

Het maximum aantal bouwlagen had helder vermeld moeten zijn. Het ontbreken hiervan, 

is een slordigheidje. 

In ambitie 5 is de wens verwoord om zo min mogelijk blik op straat te hebben. Spreker 

verwijst naar de kosten van parkeergelegenheid en vraagt zich af hoe de gemeente Wij-

chen en de marktpartijen hiermee willen omgaan. Hij suggereert om dit onderwerp nog 

eens in vertrouwelijke setting te bespreken. Wellicht is het verstandiger om deze ambitie 

los te laten en in de praktijk – zeker ’s avonds – valt het wel mee met het blik op straat. 

Sociaal Wijchen spreekt afsluitend het volste vertrouwen uit. 

De heer Van den Boogaard constateert dat de ambitiepijlers duidelijker zijn. De fractie is 

in hoofdlijnen positief over de voorliggende nota. Tijdens de informatieavond van 1 no-

vember heeft de fractie – samen met andere partijen - reeds uitgesproken dat de grootte 

van de evenementenlocatie en de locatiebeperking té concreet is opgenomen. Tijdens 

het woordvoerdersoverleg is hier uitgebreid over besproken. De fractie begrijpt de uitleg, 

maar wil graag dat de projectontwikkelaars de ruimte hebben om een vrijere invulling 

aan de locatie te geven. Spreker suggereert de indieners van amendementen samen met 

betrokken ambtenaar in gesprek te gaan om te bezien of deze eis beter kan worden om-

schreven, zodat het amendement van de vorige vergadering beter kan worden uitge-

werkt.  

Verder staat in de nota dat de raad en de klankbordgroep goed op de hoogte moeten 

worden gehouden van het proces en de gunningsleidraad. De fractie acht dit van groot 

belang bij een gebiedsproces van dit niveau en pleit voor regelmatige updates, bijvoor-

beeld via informatienota’s, op geijkte momenten in het tenderproces. 

De fractie spreekt tevredenheid uit over het proces en de wijze waarop de raad en be-

langhebbende partijen actief worden betrokken. 

Reactie college 

Wethouder Gerrits geeft aan dat het tenderproces start nadat de raad een besluit heeft 
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genomen over de uitgewerkte ambitiekaders en de financiële ondergrens. Tijdens dit 

proces wordt de gunningsleidraad vastgesteld, waarmee de exacte financiële kaders ko-

men vast te liggen, inclusief de beoordelingscriteria, wegingsfactoren et cetera. De raad 

zit volledig aan het stuur, is in control wat betreft de kaderstelling aan de voorkant en 

wat betreft de uitvoerende taak; de term ‘monddood’ past niet bij de realiteit van dit 

proces. 

Het proces van de tender is marktgevoelig en hierbij past vertrouwelijkheid. Marktpartij-

en brengen hun innovatieve ideeën in en het kan deze partijen schaden wanneer dit op 

straat komt te liggen. Dat is niet anders dan bij andere aanbestedingsprocedures.  

Gezien het belang van het traject wil het college de raad tussentijds vertrouwelijk infor-

meren.  

De doelstelling van de klankbordgroep is om zo veel mogelijk de voeling met de samen-

leving te houden.  

De suggestie van het CDA om 3D/virtual reality in de dialoogfase in te zetten, zou binnen 

de fase van vertrouwelijkheid zijn en daarmee minder logisch. 

In de raad zal nog gesproken worden over een wijkgebouw. Inderdaad, zit dit al impliciet 

in ambitiepijler 3.1. In het plan moeten mogelijkheden voor ontmoeten worden gereali-

seerd. De opdrachtnemer zal ook de opdracht krijgen om het uiteindelijke plan in contact 

met de samenleving / de omgeving te ontwerpen.  

Er loopt nog een proces met de centrumbewoners om helder te krijgen of er behoefte 

bestaat aan een ontmoetingsruimte. Als dit – in de gebouwelijke sfeer - aan het plan 

wordt toegevoegd, zal daar altijd een prijskaartje aan hangen.  

De aanscherping die het CDA inbrengt wat betreft de uitvoeringstermijn en het voorko-

men van gelijktijdigheid, is goed om aan de voorkant mee te geven. De wethouder zegt 

toe om deze voorwaarden sowieso in de gunningsleidraad te verwoorden. Hij suggereert 

het CDA om het amendement aan te houden in afwachting van de verwoording in de 

gunningsleidraad. Wethouder Gerrits zegt aanvullend toe om natuur-inclusief doelstel-

ling, ingebracht door de PvdA, en het lichtplan (CDA) in de gunningsleidraad te verwer-

ken. 

De bijlage wordt uiteindelijk toegevoegd aan de gunningsleidraad en mag op dit moment 

en bij raadsbehandeling vervallen als deel van de besluitvorming.  

Het raadsbreed gedragen amendement van de PvdA is inderdaad niet letterlijk overge-

nomen, maar geïnterpreteerd en aangescherpt met de bedoeling om de huidige voorzie-

ning te borgen. Gezien het belang dat de raad hieraan hechtte, heeft het college de rea-

lisatie van een evenemententerrein tussen het kasteel en het Wijchens Meer als een eis 

verwerkt en niet als een ambitie. Wat betreft de nadere invulling, nodigt de wethouder 

de raadsfracties uit om de wensen te verduidelijken. De vermelde afmeting is bedoeld 

om duidelijkheid aan de markt te bieden. Deze afmetingen komen overeen met de par-

keerplaats voor het oude gemeentekantoor waar evenementen plaatsvinden. 

Het instellen van een financiële ondergrens biedt houvast om financiële problemen te 

voorkomen. Een partij met een bod onder deze grens wordt niet in de gunningsprocedu-

re betrokken.  

Wat betreft het herdenkingsmonument hoort de wethouder graag wat de raad hiervan 

vindt. 

De tenderprocedure is aan juridische kaders gebonden. Rekening houdend met de opge-

legde vertrouwelijkheid zal de raad goed worden geïnformeerd, zodat de raad ‘aange-

haakt kan blijven’. 

In voorliggende nota wordt niet expliciet een ambitie uitgesproken om ondergronds te 

parkeren. Weliswaar wordt gesteld ‘Zo min mogelijk blik op straat’, maar er zijn ook an-

dere creatieve oplossingen denkbaar om auto’s aan het oog te onttrekken. Maaiveldpar-

keren sluit de mogelijkheid uit om op die locatie bebouwing te realiseren. Feit is dat be-
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bouwing in de regel geld oplevert en daarmee andere kosten gedekt kunnen worden. 

Tweede termijn 

De heer Peters Sengers verwijst naar de verwoording van de fractie, dat de raad niet 

monddood gemaakt moet worden. Er is zeker niet gesproken over een status quo. Wat 

dit betreft, wil de fractie geen misverstand laten ontstaan. 

Het CDA heeft respect en waardering voor het proces. De goede uitleg die gisteren is ge-

boden, draagt bij aan het vertrouwen in het vervolg. Hij dankt de beantwoording door de 

wethouder. De ambitiepijlers zijn erg breed geformuleerd en geven projectontwikkelaars 

alle ruimte. 

De heer Van den Boogaard vraagt het CDA meer concreet aan te geven op welke punten 

amendementen worden voorbereid. 

De heer Peters Sengers geeft aan dat de fractie eerst de commissiebehandeling heeft 

willen afwachten. Het draagvlak voor een ontmoetingscentrum vraagt ook nog enig on-

derzoek. Een dergelijke voorziening heeft veel vrijwilligers nodig. Het draagvlak is dan 

ook een wezenlijk element. De gunningsleidraad ziet op criteria voor de ontwikkelaar. 

Voor het CDA is voorliggende beleidsnota de aangewezen plek op de kaders van de raad 

vast te leggen. Als het technisch mogelijk is in de gunningsleidraad is dat ook bespreek-

baar. Het CDA ziet in ieder geval mogelijkheden om een ontmoetingsmogelijkheid op een 

financieel aantrekkelijke manier in het project mee te nemen. 

De heer Gatzen vraagt zich af waarom het CDA dit dé plek vindt om een dergelijke ont-

moetingsplek te realiseren. 

De heer Peters Sengers wijst op de grootte van het project, waarbinnen bovendien veel 

nieuwbouw plaatsvindt.  

De heer Gatzen meent dat het niet realiseren tot dusver vooral ligt in het ontbreken van 

de organisatorische invulling. Het gaat dus niet over de stenen, maar over de organisa-

tie. Het lijkt hem verstandiger om de nota af te wachten en niet per se op het plangebied 

te willen focussen. 

De heer Peters Sengers wijst op het feit dat sprake is van gemeentegrond en de situatie 

dat er nieuwbouw wordt gepleegd. Door een deel van de grond in eigendom te houden, 

behoud je als gemeente de mogelijkheid om daar op allerlei manieren invulling aan te 

geven, zoals via een wijkgebouw. Er moet sprake zijn van een duurzame locatie, die ook 

weer herbestemd kan worden. 

Mevrouw Peters - Vroom informeert naar de verwachte kosten. 

De heer Peters Sengers geeft aan dat de financiële ondergrens een bepalende factor is. 

Voorts zijn hier nog geen beelden bij. Desgevraagd doet het CDA geen uitspraak over 

een eventuele wens om de ondergrens te verruimen. Dit is prematuur. 

Mevrouw Peters - Vroom adviseert het onderzoek af te wachten. 

De heer Peters Sengers wil voorkomen dat dit te lang gaat duren. Beter lijkt het om dit 

als ambitie mee te geven en de voorstellen van marktpartijen af te wachten. De fractie is 

benieuwd naar de gunningsleidraad. 

De heer Van den Boogaard verwijst naar de eerdere behandeling van dit onderwerp. Met 

de afwijzing van de CDA-amendementen heeft de fractie tegengestemd. Spreker hoopt 

niet op een herhaling en pleit voor een zo breed mogelijke steun voor het voorliggende 

voorstel. Hij hoopt niet dat het CDA het geheel afwijst op basis van enkele punten die 

gen meerderheid vinden. 

De heer Peters Sengers constateert dat veel punten uit het CDA-programma en in dit 

kader aangedragen punten expliciet terug te vinden zijn in de beleidsnota. Dat geeft ver-

trouwen. Het CDA heeft een verlanglijstje, maar niet per se het streven om alle kaders 

op voorhand te willen invullen. Het gaat om het resultaat en niet om het proces. Als het 

beter voor het resultaat is om bepaalde wensen in de gunningsleidraad vast te leggen, 
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zal het CDA daar graag over nadenken. 

De heer Gatzen vindt het een goede gedachte om herdenkingsmonumenten binnen het 

plangebied te verplaatsen. Het natuur-inclusief-bouwen wil de PvdA graag in de ambities 

meenemen. Hij hoopt dat dit in de verdere uitwerking kan worden meegenomen.  

Het lijkt de PvdA niet verstandig om de parkeerambitie los te laten. Het streven is im-

mers gericht op het realiseren van een maximale kwaliteit. Om dat te borgen, is ook een 

ondergrens bepaald. 

Wat betreft de ontmoetingsplek voor ouderen, wil de PvdA het collegevoorstel afwach-

ten. De fractie heeft het vertrouwen dat dit wordt gerealiseerd als de raad dit wenst.  

De PvdA zal het amendement inzake het wijkcentrum - in afwachting van het college-

voorstel - niet steunen. Wat de locatie betreft, is de fractie nog niet overtuigd van situe-

ring in het plangebied.  

Wat betreft het amendement, was er enige teleurstelling over de wijze waarop dit is op-

gepakt. Wat betreft de toegankelijkheid is dit goed opgepakt, maar bij het evenementen-

terrein is het amendement wel heel erg aangescherpt. Met de toevoeging van de huidige 

evenementen wordt de toelichting van het aanvankelijk amendement uitgesloten. De ar-

gumentatie bevat enige tegenstrijdigheid. Enerzijds wordt gesteld: “We willen het niet 

aanwijzen, maar aan de creativiteit van de markt overlaten” en tegelijkertijd wordt het 

nu wel sterk ingevuld. De raad zal een aantal principiële vragen moeten beantwoorden 

over het evenemententerrein, het Kasteelfeest en de weekmarkt. Die discussie kun je 

niet aan de markt overlaten. 

De heer Van den Boogaard suggereert om dit nog eens met de woordvoerders in de raad 

te bespreken. Wellicht kan het voorstel dan geamendeerd worden vastgesteld.  

De heer Gatzen wijst op de wenselijkheid om andere relevante partijen in deze discussie 

te betrekken. Misschien kan het voorstel voorafgaand aan de raadsvergadering nog door 

het college worden aangepast waarna dit ter besluitvorming aan de raad wordt voorge-

legd. 

De heer Moerman deelt deze gedachte. Hij pleit voor een openbare discussie. 

De heer Gatzen meent dat de huidige inkadering wat betreft het evenemententerrein niet 

in lijn is met het oorspronkelijke amendement. Hier moet over worden nagedacht. 

Mevrouw Peters - Vroom pleit voor duidelijke bestuursvoorstellen. Er moet niet worden 

gerefereerd aan niet bestaande voorstellen. 

De heer Moerman stelt vast dat de eerste termijn veel goede, constructieve ideeën heeft 

opgeleverd en meent dat er redelijk overeenstemming tussen de partijen bestaat. Wat 

betreft de bouwlagen, heeft D66 tijdens de informatieavond gevraagd waar dit op is ge-

baseerd. Ambtelijk is toen uitgelegd dat dit voortkwam uit de gemeenschap. Hier heeft 

spreker tijdens de informatieavond aan gerefereerd.  

De heer Peters Sengers wijst er op, dat D66 op 25 september heeft ingestemd met een 

amendement om de ambities aan te scherpen. Het roept dan verbazing op wanneer D66 

nu vraagt waarom het CDA de kaders wil invullen.  

De heer Moerman wijst er op dat ambities aanscherpen iets anders is dan kaderstelling 

en voorwaarden waaraan moet worden voldaan. 

De heer Peters Sengers legt uit dat het voor het CDA gaat om een extra invulling van de 

ambitiepijlers. Hij adviseert het amendement van het CDA af te wachten. 

De heer Van ’t Schip meldt dat de fractie erg blij is met de creatieve wijze waarop de 

tenderprocedure wordt ingegaan. De fractie wil de gunningsleidraad afwachten. Dat lijkt 

het juiste moment om zaken verder in te kaderen. Nu is het daarvoor nog te vroeg.  

De heer De Kievit lijkt het logisch dat onder de grond parkeerruimte aangelegd moet 

worden om in het centrum aan de parkeernorm te kunnen voldoen. Sociaal Wijchen be-
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twijfelt de haalbaarheid om alle parkeergelegenheid op maaiveldniveau weg te werken. 

De heer Gatzen verwijst naar de ervaring bij het station. Toen bleek een ondergrondse 

oplossing net zo duur als een parkeerterrein op maaiveldniveau. Het lijkt de PvdA goed 

om dit gewoon af te wachten en ondergronds parkeren nog niet als optie weg te strepen. 

De heer Van den Boogaard kan zich vinden in het voorstel wat betreft verplaatsing van 

het herdenkingsmonument. Wel dient de herdenkingscommissie hierbij te worden be-

trokken.  

De heer Moerman acht dit evident.  

De heer Van den Boogaard vraagt het amendement beter conform de intenties te ver-

woorden in de ambitiepijler. Wat dit betreft, is spreker het volledig eens met de reactie 

van de PvdA.  

De heer Gatzen vraagt of het college deze wens oppakt, dan wel dat de raad een nieuw 

amendement moet inbrengen.  

Reactie college 

Wethouder Gerrits pleit voor duidelijkheid vanuit de raad. Nu is de intentie vastgelegd 

om in ieder geval de huidige evenementen tussen het kasteel en het Wijchens Meer in de 

nieuwe opzet mogelijk te maken. Als de raad van mening van mening is dat ook andere 

evenementen naar dit terrein verplaatst moeten worden (evenementen waarvoor de kas-

teeltuin is aangepast) dan wil de wethouder dit expliciet vernemen. 

De heer Gatzen legt uit dat het amendement de intentie heeft om na te denken over de 

wensen rond bepaalde activiteiten. Het is nu een zinvol moment om hier de tijd voor te 

nemen. De fractie zal een voorstel formuleren. 

Conclusie / advies: De commissie adviseert het voorstel als bespreekstuk aan de raad 

voor te leggen. 

 Het CDA overweegt in de raadsvergadering een aantal voorstellen in te brengen ter 

verbetering en completering van de ambitiepijlers. 

 D66 hecht aan behoud van de herdenkingsmonumenten. De fractie wil een amende-

ment indienen, gericht op verplaatsing van herdenkingsmonumenten binnen het pro-

jectgebied. 

 De PvdA zal een voorstel inbrengen inzake de evenementen, ter verduidelijking van 

het eerder raadsbreed aangenomen amendement. 

  

8.  18 8 17916 Begroting 2019 van de Werkorganisatie Druten-Wijchen, beslis-

nota  

18 7 19075 Stand van zaken Werkorganisatie Druten Wijchen, informatienota 

De voorzitter geeft aan dat het college de begroting 2019 van de Werkorganisatie Druten 

- Wijchen (WDW) aan de raad heeft gestuurd, met een voorstel voor een zienswijze (be-

slisnota 18 8 17916). Ook heeft het college een Informatienota (18 7 19075) aan de 

raad gestuurd over de stand van zaken van de Werkorganisatie.  

Op 1 januari 2018 is de Werkorganisatie Druten Wijchen van start gegaan en op 1 mei 

2018 zijn medewerkers in hun nieuwe teams en functies gestart. Het college informeert 

de raad over de voortgang in de werkorganisatie, afgezet tegen de doelen in het be-

drijfsplan.  

Eerste termijn 

Mevrouw Wittenberg ziet in de vijf K’s van de WDW een basis van een toegankelijke en 

slagvaardige overheid. De fractie informeert naar het actuele ziekteverzuim. Wat zijn de 

resultaten van de burger- en ondernemer-peiling, die in oktober bekend zouden worden 

gemaakt. Vanuit de visie volgt de uitvoering. De vraag is wat WDW de gemeente in 

praktische zin kan brengen. Wat dit betreft, wordt in de stukken gesproken over proces-

optimalisatie, beleidsharmonisatie en een betere dienstverlening.  
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De toename van het aantal bouw- en APV-vergunningen leidt tot hogere personeelskos-

ten en een behoefte aan formatie-uitbreiding. Dit kan als een bedreiging worden gezien, 

maar ook als een uitdaging om de processen beter te gaan inrichten, bijvoorbeeld een 

andere manier van vergunningverlening.  

Het lijkt een interessante vraag om te weten welke beleidsstukken door WDW geharmo-

niseerd kunnen worden. Stukken die de beiden gemeenten (zouden kunnen) verbinden 

zijn IBOR, toeristenbelasting en de Waternota. Wat dit betreft, zou een motie kunnen 

worden opgesteld. 

Ook lijkt het D66 zinvol eens een persoonlijke kennismaking tussen de twee raden te 

plannen. Via iBabs kan worden uitgewisseld welke moties en amendementen zijn aange-

nomen.  

Wat verbetering van de dienstverlening betreft, kan worden gedacht aan het opsturen 

van paspoorten en rijbewijzen. Ook betere informatie aan arbeidsmigranten lijkt zinvol. 

De voorzitter attendeert er op dat de eindrapportage ondernemer- en burgerpeiling eer-

der deze week aan de raad is toegestuurd.  

Mevrouw Wittenberg had graag gezien dat genoemde rapportage aan dit agendapunt 

toegevoegd was. 

De heer Van Kuppeveld vraagt zich af waarom de begroting WDW nu pas aan de raad 

wordt aangeboden. Het komt over als mosterd na de maaltijd. De fractie vraagt op welke 

terreinen verbeteringen zijn te verwachten? Wanneer is de bezwarenprocedure met der-

tien medewerkers afgerond? Afsluitend vraagt de fractie of de gemeente Wijchen ook 

deelneemt aan de monitor “Waar staat je gemeente?” 

De heer Verbeeten acht het moeilijk om op dit moment een goede mening over de werk-

organisatie te vormen, die immers pas vanaf 1 mei jl. actief is. Het ziekteverzuim is in 

ieder geval een aandachtspunt aangezien er eerder duidelijk was dat de ramingen niet 

helemaal klopten. Om zomaar uit te gaan van een daling van 1/3 deel ten opzichte van 

het gemiddelde verzuim is op z’n minst bijzonder te noemen. Recent is wel gebleken dat 

het ziekteverzuim is gedaald van 7,7 naar 7,2 procent. Er is dus een kentering zichtbaar. 

Er moet een focus komen op verbetering van de dienstverlening. Het besef dat de inwo-

ner de gemeentelijke klant is, moet hierin tot uiting komen. Door de krappe arbeids-

markt heb je te maken met extra inhuurkosten. Hier kun je moeilijk op anticiperen. De 

fractie heeft vertrouwen in de nieuwe opzet en in de gemeentelijk medewerkers.  

Mevrouw Hoogteijling dankt voor de begroting en de duidelijke informatie inzake de 

WDW. Het CDA deelt de genoemde zorgpunten. Wat dit betreft, worden plausibele ver-

klaringen gegeven. Ten opzichte van de beloftes op 30 maart 2017, is het CDA van me-

ning dat enig klagen gerechtvaardigd is. De fractie heeft toentertijd ingestemd met het 

voorstel, ondanks de zeer kritische houding, aangezien de fractie zich bij een dergelijke 

belangrijke mijlpaal constructief wil opstellen. Nu de fractie bij herhaling bij het uiten van 

kritiek op het stemgedrag op 30 maart wordt gewezen, is volstrekt irrelevant. Er mag op 

worden gerekend dat het CDA in dezen kritisch zal blijven.  

De heer Roosenboom stelt vast dat de begroting conform het bedrijfsplan is samenge-

steld. De indexeringen zijn logisch. Een groot zorgpunt is dat de raadsinvloed op de be-

groting in de toekomst beperkt is tot een zienswijze. Aangezien het weerstandsvermogen 

van de werkorganisatie nihil is, moeten de gemeenten iedere financiële tegenvaller zelf 

bijdragen. Op dit moment zijn 34 fte nog niet ingevuld. Deze middelen worden momen-

teel ingezet voor inhuur. Aangezien de inhuur duurder is, heeft dit consequenties. Het 

hoge ziekteverzuim vloeit voort uit langdurig verzuim. De begrotingskeuze voor een dek-

king van 1,12, terwijl 5,2 gangbaar is, roept vraagtekens op en zal een voorspelbaar te-

kort opleveren. De PvdA pleit voor reëel begroten. Als met een dergelijk ziekteverzuim 

pas na zes weken voor vervanging wordt gekozen, mag duidelijk zijn dat dit ten koste 

gaat van de dienstverlening van de organisatie. Aan de andere kant verdient de organi-

satie wel enig krediet. Spreker informeert naar de intenties voor de komende tijd. 
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Mevrouw Peters – Vroom dankt voor de begroting en de tussenevaluatie. WDW is nog te 

kort werkzaam om te kunnen evalueren. Bij de begroting 2020 mag een kritischer hou-

ding van de VVD worden verwacht. De KPI’s zullen in het oog worden gehouden en de 

fractie vraagt de raad te betrekken bij afwijkingen. De directie van WDW wordt succes 

gewenst.  

De heer De Kievit wijst er op dat in het voorwoord van de begroting 2019 is verwoord 

wat de WDW in 2018 wil gaan doen. Dat is onzorgvuldig. 

Spreker heeft vanuit WDW de verzekering gekregen dat de extra inhuur niet tot hogere 

personele lasten leidt. Sociaal Wijchen vraagt of de portefeuillehouder dit kan bevesti-

gen. 

Reactie college 

Burgemeester Verheijen stelt dat ‘out of the box’ denken, waaronder de flitsvergunning, 

inderdaad één van de focuspunten is van de werkorganisatie in het kader van innovatie 

en kwaliteitsontwikkeling. De WDW is nog maar net onderweg, dus resultaten kunnen 

nog niet worden getoond, maar ondanks alle perikelen rondom de start zijn de dienstver-

lening en de kwaliteit op niveau gebleven. Spreker is het met D66 eens dat opnieuw de 

verbinding met de raad van Druten moet worden gezocht, ook om de beleidsharmonisa-

tie gestalte te geven. Initiatieven vanuit deze raad worden daarom toegejuicht.  

In reactie op de heer Van Kuppeveld stelt de burgemeester dat alle bezwarenprocedures 

zijn afgerond. Het plaatsingsproces is inmiddels afgewikkeld. De raming ten aanzien van 

ziekteverzuim klopte niet. Inmiddels is een dalende beweging zichtbaar. Onder verwij-

zing naar de nulmeting stelt spreker dat de werkorganisatie het prima heeft gedaan in 

vergelijking met de vorige organisatie.  

De stelling van de heer Roosenboom dat een zienswijze de enige sturingsmogelijkheid is 

voor de raad, is niet helemaal juist. De raad is ook mede eigenaar van deze GR. Dat be-

tekent dat middels kaderstelling meer invloed kan worden uitgeoefend, indien wenselijk. 

Inmiddels zijn er acht vacatures, die nog moeten worden ingevuld. Het document in de-

zen is niet meer actueel.  

Vervanging na zes weken is staand beleid en is ook een heel praktische aanpak. Spreker 

wijst voorts op de afspraak om, indien er geld wordt vrijgespeeld door innovatie en effi-

ciency, een deel daarvan zal terugvloeien in een kwaliteits- in innovatiefonds, om de or-

ganisatie te prikkelen de dingen naar de toekomst toe nog beter te doen. In het voor-

woord van deze begroting wordt inderdaad gewezen op activiteiten die in 2018 in gang 

zijn gezet, zoals de heer De Kievit opmerkt, maar deze hebben wel financiële consequen-

ties voor 2019. 

Wethouder Gerrits stelt dat zorgen over het weerstandsvermogen, dat momenteel op nul 

staat, niet nodig zijn wat hem betreft. Structureel is sprake van een sluitende begroting. 

Beide gemeenten staan aan de laat als er afwijkingen zijn. Om die reden is het creëren 

van weerstandsvermogen ook niet nodig.  

De wethouder licht voorts toe dat deze conceptbegroting in april 2018 door het bestuur 

van de werkorganisatie is vastgesteld, waarna deze in mei is doorgeleid naar de raad. De 

agendacommissie heeft – om moverende redenen – ervoor gekozen om deze pas nu te 

agenderen.  

Tweede termijn 

Mevrouw Wittenberg wijst op een VNG artikel, waarin staat dat ambtenaren zelf de flits-

vergunning mogen initiëren. Daar is geen ondersteuning van de raad voor nodig, maar 

dit wordt wel vaak zo gevoeld en daarom suggereert D66 als raad hiertoe een motie in te 

dienen. Inzake de invulling van vacatures is D66 voornemens contact te leggen met het 

CDA en de PvdA, die dezelfde zorgen in dezen voelen. Spreker is blij dat het college een 

kennismaking met de Raad van Druten omarmt en hoopt dat dit enthousiasme ook bij de 

andere partijen aanwezig is.  

Conclusie / advies: De commissie adviseert de beslisnota als bespreekstuk voor de 
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raadsvergadering te agenderen, omdat door D66 een motie aangekondigd is.  

De informatienota wordt voor kennisgeving aangenomen. 

  

9.  18 7B 21660 Nota verbonden partijen, beslisnota 

De voorzitter leidt de bespreking kort in. Op 20 september is een toelichting gegeven op 

de nota. De Nota Verbonden partijen geeft de raad, het college en de ambtelijke organi-

satie helderheid over ieders rol met betrekking tot een verbonden partij. Een verbonden 

partij is een organisatie die een publieke taak voor de gemeente uitvoert en waarin de 

gemeente een bestuurlijk en financieel belang heeft.  

Eerste termijn 

De heer Van Loosbroek vindt sprake van een duidelijke nota en is voornemens hier mee 

in te stemmen.  

De heer De Kievit heeft geen opmerkingen of vragen. Wat de fractie betreft wordt de no-

ta doorgeleid als hamerstuk. 

De heer Verbeeten is blij met de nota, die een goed inzicht geeft. De raad moet niet te-

veel op de details in willen gaan, maar voor de toekomst vooral kijken of de verbonden 

partijen zich aan de kaders houden.  

Spreker wijst op de relatie tussen MARN en ARN. De vraag is hoe de raad daar sturing in 

kan houden, wat betreft de vrije keuze tussen MARN en ARN.  

Ander zorgpunt betreft de WNT norm voor bestuurders [Wet Normering Topinkomens]. 

In het verleden verdiende een bestuurder van één van de partners ruim boven de Bal-

kenende norm. Spreker wenst van de andere partijen te horen hoe zij denken over het 

opnemen van een indicator op dit punt, want het blijft een storende factor dat bestuur-

ders telkens weer boven die norm uitkomen.  

Mevrouw Joosse spreekt waardering uit voor deze duidelijke nota. Ruim dertig procent 

van de gemeentelijke begroting gaat naar de verbonden partijen en in het verleden be-

stond het gevoel dat de raad daar te weinig grip op had. Een derde van de partijen heeft 

verscherpt toezicht nodig en bestaan zorgen over de bedrijfsvoering. Daar is echt nog 

wel werk aan de winkel. De samenwerking met de andere raden had in de nota wel iets 

duidelijker voor het voetlicht mogen worden gebracht. De fractie kan instemmen met het 

voorstel. 

Mevrouw Osman spreekt namens de PvdA complimenten uit. Voor de PvdA is dit een 

startnota, die een goede basis vormt om als raad haar sturende en kaderstellende rol te 

kunnen vervullen. De fractie kijkt uit naar de verdere uitwerking.  

De heer Verploegen complimenteert de burgemeester en de ambtelijke organisatie voor 

de nuttige nota, waar de raad ‘iets’ mee kan. Wat dat ‘iets’ precies is, blijft voor de VVD 

echter een vraag. De zorgen van de fractie worden in beslispunt 1.1. van de beslisnota 

onderstreept, namelijk dat een nota niet garant staat voor aandacht en betrokkenheid. 

Dit is tegelijkertijd een oproep om met z’n allen de kennis uit deze nota tot ons nemen, 

en mooie en inhoudelijke debatten over de verbonden partijen te voeren.  

De informatiewaarde van de nota zit met name in de risico-matrix. De VVD wenst deze 

tabel jaarlijks geactualiseerd te zien, bijvoorbeeld middels een informatienota. Voorts 

stelt spreker dat, wanneer het risiconiveau in deze tabel afneemt, de ambtelijke kracht 

achter de betreffende verbonden partij ook kan afnemen. De VVD wenst een toezegging 

in dezen. De VVD kan instemmen met de nota. 

Mevrouw Wittenberg complimenteert de opstellers van de nota en sluit zich aan bij de 

vragen van de VVD.  

Reactie college 

Burgemeester Verheijen dankt voor de complimenten, die vooral zijn bestemd voor de 

medewerkers die dit product hebben geleverd. De vraag inzake ARN en MARN kan de 
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burgemeester niet beantwoorden en past ook niet echt binnen de context van deze nota. 

Wel relevant is de WNT en daar zal de raad iets mee moeten. Bekend is dat bij Leisure-

lands een bestuurder boven de WNT norm zit. De afspraak is gemaakt dat, zodra daar 

een vacature komt, de WNT daarop van toepassing zal zijn. Spreker suggereert om deze 

afspraak voor de toekomst mee te geven aan alle GR-ren.  

Burgemeester is het eens met mevrouw Joosse om de samenwerking met de andere 

gemeenteraden te zoeken. De matrix uit deze nota zou daar bij kunnen helpen. De op-

roep van de heer Verploegen om de risico-matrix jaarlijks te actualiseren is zeer plausi-

bel. Bij de jaarlijkse begroting zal kritisch worden gekeken of de prioriteiten en de inde-

ling, zoals die in deze nota zijn weergegeven, volgend jaar nog steeds van toepassing 

zijn. De raad mag er voorts op vertrouwen dat, zodra de actualiteit aanleiding geeft voor 

een andere benaderingswijze van een GR, dan in deze matrix is vastgelegd, er voortijdig 

een andere keuze kan worden gemaakt.  

Mevrouw Wittenberg vraagt aanvullend om de risico-matrix juist in het in het voorjaar te 

behandelen en niet bij de begroting, omdat dan ook over de GR-ren wordt gesproken.  

Burgemeester Verheijen vindt dat een goede suggestie en wil daar in het voorjaar van 

2020 mee starten. 

Burgemeester Verheijen zegt in reactie op de tweede vraag van de VVD dat de ambtelij-

ke kracht achter een verbonden partij automatisch afneemt als het niveau in de risico-

matrix wijzigt in positieve zin. De wijze waarop toezicht wordt uitgeoefend en monitoring 

plaats vindt vraagt een zekere ambtelijke inspanning. Op het moment dit toezicht minder 

noodzakelijk is, is daar automatisch minder inzet voor nodig.  

Tweede termijn 

De heer Verbeeten informeert bij de overige partijen hoe zij denken over het opnemen 

van een afspraak inzake de WNT norm.  

Mevrouw Joosse vraagt zich af of dit niet wettelijk is vastgelegd.  

De heer Verbeeten stelt dat de bestuurder van Leisure Land boven de WNT norm zit en 

daar kan de raad niets aan doen. De vraag is of dit niet moet worden meegenomen in 

het plaatje en het van een rood kader te voorzien, zodat het in de regio weer eens onder 

de aandacht wordt gebracht.  

Mevrouw Osman is het eens met de heer Verbeeten om dit op nemen in de nota.  

Mevrouw Wittenberg vindt de Balkenendenorm een belangrijke graadmeter. Spreker 

suggereert om met alle mede-eigenaren van Leisurelands een zienswijze in te dienen. De 

heer Verbeeten is blij met de steun. De Gemeente Heumen heeft overigens in 2015 

reeds verzocht het salaris van de betreffende bestuurder te verlagen. Dat is toen niet 

gebeurd. Leisurelands staat ook in haar recht, maar het de raad dient dit wel continue in 

de gaten te houden en aan te geven dat dit niet wenselijk is. Om die reden is het ver-

standig om dit periodiek aan de lijst toe te voegen.  

Conclusie / advies: De commissie adviseert de beslisnota als bespreekstuk voor de 

raadsvergadering te agenderen.  

  

10.  18 1 1047 Strategische waternota Wijchen 2019-2028, beslisnota  

18 1 1048 Milieubeleidsplan 2018-2021, beslisnota 

De voorzitter leidt de bespreking kort in. De Strategische Waternota geeft handvatten 

voor de komende periode om het watersysteem te verduurzamen. Het Milieubeleidsplan 

geeft handvatten hoe de gemeente kan komen tot een duurzame bescherming van de 

milieukwaliteit van de leefomgeving. In het Milieubeleidsplan en in de waternota is aan-

sluiting gezocht bij actuele thema’s, zoals de energietransitie. Voor de uitvoering van 

beide beleidsplannen wordt gebruik gemaakt van burgerparticipatie.  
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Eerste termijn 

De heer Derksen geeft aan lang te hebben gewacht op de waternota. De vorige waterno-

ta stamt uit 2004. Deze nota gaat over de komende tien jaar. In de nota wordt veel vak-

jargon gebruikt en staat niet veel concreets. Bovendien is deze vrij ambitieloos en wordt 

met name gehoopt op initiatieven van derden. Zo zijn voor het stimuleren van initiatie-

ven van burgers geen middelen vrijgemaakt. Er zijn uitsluitend middelen vrijgemaakt 

voor enkele papieren exercities. Naast de oproep voor participatie doet de gemeente zelf 

niet iets actiefs. Spreker stelt dat waterbewustzijn niet hoog op de agenda van een ge-

middeld huishouden staat en daarom past het de gemeente niet een afwachtende hou-

ding in te nemen. De fractie is benieuwd hoe de portefeuillehouder klimaatbestendig in-

richten van de openbare ruimte gaat inpassen in zijn portefeuille ruimtelijke ordening en 

openbare ruimte.  

Het Groene Gezicht is een mooie campagne, waar water een onderdeel van is. Maar het 

onderdeel water is wel een druppel op een gloeiende plaat. De fractie mist de kansen, 

die water biedt voor duurzaamheid, in deze nota. Het is onvoorstelbaar dat hier niets 

over is opgenomen, terwijl de nota tot 2028 loopt. In het Deltaplan klimaatadaptatie 

staat dat alle gemeenten in 2019 een stresstest moeten uitvoeren. Via deze stresstest 

weet een gemeente hoe te handelen en welke maatregelen nodig zijn. Over deze stress-

test is in de nota niets terug te vinden, laat staan dat er geld voor is gereserveerd. De 

fractie overweegt om in de raadsvergadering met enkele voorstellen te komen.  

Voor het milieubeleidsplan geldt hetzelfde. 

De heer Roosenboom is van mening dat de Waternota voorziet in de aandacht die alle 

onderdelen van het water nodig hebben. Het afwegen van de middelen in 2019 kan op 

instemming van de fractie rekenen. De PvdA is voornemens met beide nota’s in te 

stemmen. 

De heer Van den Wollenberg sluit zich aan bij vorige spreker. 

Mevrouw Dauphin is blij dat er nu een overkoepelend milieubeleidsplan ligt. In het do-

cument wordt gesproken over een paraplu, maar de fractie zou liever zien dat het een 

kompas is, waaraan andere plannen kunnen worden getoetst of ze de juiste richting op 

gaan. Wat de fractie betreft had dit wel wat strakker gekund al vormt dit plan wel een 

goede eerste aanzet. De fractie is voornemens in te stemmen.  

De waternota is van begin 2018 en heeft een looptijd van tien jaar. Alle klimatologen 

zeggen dat er deze zomer echt iets is veranderd en daarom is het de vraag of deze nota 

wel voor tien jaar moet worden vastgesteld en niet voor twee jaar.  

De heer Van Loosbroek stelt dat een duurzaam Wijchen alleen te bereiken is met de juis-

te stappen, die het liefst zo snel als mogelijk worden gezet. De twee nota’s zijn een stap 

in de goede richting. Verduurzaming van het watersysteem is gericht op droge voeten en 

beleefbaar water. Deze nota biedt daarvoor de handvatten en het is goed te lezen dat 

wordt aangesloten bij actuele thema’s, zoals klimaatadaptatie en circulariteit. De koers 

voor de komende tien jaar is duidelijk. De gemeente richt zich meer op partnerschap en 

beleving van waterbeheer. Voor wat betreft het financiële gedeelte vindt de fractie spra-

ke van een goed onderbouwd voorstel, ook als het gaat om de incidentele uitgaven over 

de jaren heen. Ook is het goed om te lezen dat jaarlijks een rapport zal verschijnen 

waarmee zowel de raad als de samenleving worden geïnformeerd over de ontwikkelingen 

en de uiteindelijke resultaten. Ook is goed dat bij de uitvoering de interactie met bur-

gers, bedrijven en instellingen wordt opgezocht. De fractie is voornemens in te stemmen 

met deze nota’s. 

De heer De Kievit kan zich vinden in beide nota’s. In reactie op D66 stelt spreker be-

nieuwd te zijn naar goede ideeën inzake het infiltreren en vasthouden van water.  

De heer Klinkhamer is positief over de uitgebreide en veelomvattende plannen. De frac-

tie betreurt de negatieve reactie van het CDA. De termijn van de waternota van tien jaar 

is inderdaad lang. 
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Reactie college 

Wethouder Loermans stelt in reactie op de vraag van het CDA, hoe watermaatregelen 

zichtbaar worden in de openbare ruimte, dat deze reeds zichtbaar zijn. Spreker refereert 

in dit verband aan de aangelegde wadi’s, het afkoppelen van daken en het vastgestelde 

rioleringsplan, waarin tal van maatregelen zijn opgenomen die inspelen op de klimaat-

verandering. In samenwerking met het waterschap wordt gekeken naar maatregelen om 

zowel beter te kunnen omgaan met droogte, als met extreme regenval. De stresstest 

light is inmiddels uitgevoerd. De precieze vorm van de stresstest, die in 2019 wordt uit-

gevoerd, moet nog worden vastgesteld. Deze heeft met name betrekking op de ruimte-

lijke ordening.  

Spreker kan zich voorstellen dat de raad tien jaar erg lang vindt. De raad wordt op de 

hoogte gehouden middels jaarlijkse waterevaluaties. Gezien de tijd die het kost om za-

ken aan te leggen is een te korte tijd ook niet wenselijk. Wel is een tussentijdse toetsing 

voorstelbaar, die eventueel kan leiden tot een koerswijzing. De wethouder is bereid deze 

suggestie over te nemen.  

De heer Derksen vraagt waarom er geen middelen voor de stresstest zijn opgenomen en 

waarom de stresstest in de nota niet wordt genoemd. 

Wethouder Loermans komt op beide vragen schriftelijk terug voor de raadsvergadering. 

Mevrouw Dauphin stelt vast dat de wethouder bereid is na te denken over de looptijd 

van de waternota en vraagt hoe dit praktisch het best kan worden geborgd. Een amen-

dement lijkt haar een te zwaar middel.  

Wethouder Loermans wijst erop dat het milieubeleidsplan jaarlijks wordt geëvalueerd. In 

het milieubeleidsplan wordt ook een aantal monitoringsplannen genoemd. Spreker denkt 

dat daar goed bij kan worden aangehaakt om de waternota tussentijds te evalueren.  

Mevrouw Dauphin acht dit voldoende. 

Tweede termijn 

De heer Derksen is verbaasd dat de overige fracties spreken van uitstekende plannen en 

dat terwijl duurzaamheid, water, zonnepanelen, waterkracht ook voor de PvdA en D66 

belangrijke issues zijn. Over deze onderwerpen staat echter niets in de waternota.  

Mevrouw Dauphin stelt dat de waternota niet expliciet over duurzaamheidsmaatregelen 

gaat. De waternota bevat kaders en een visie. De uitwerking komt in andere plannen.  

De heer Derksen vindt het bijzonder dat D66 genoegen neemt met een achttien pagina’s 

tellend plan, waarin het woord duurzaamheid niet voorkomt. De stresstest light is uitge-

voerd, maar de uitkomsten daarvan staan niet in het stuk. De fractie wenst deze uitkom-

sten voor de raadsvergadering te ontvangen. Kernachtig Wijchen wordt vervolgens ge-

vraagd waarom deze fractie verbaasd is over de reactie van het CDA inzake deze nota’s 

en drie concrete zaken te benoemen die in de komende tien jaar in Wijchen worden ge-

daan.  

De heer Klinkhamer is het ermee eens dat sprake is van een vrij abstract plan maar wijst 

erop dat de stresstest en klimaatadaptatie wel zeker worden genoemd. De heer Klink-

hamer kan geen drie concrete dingen noemen, want daar is het plan volgens hem ook 

niet voor bedoeld. 

De heer Derksen wijst erop dat het CDA in de afgelopen jaren diverse keren heeft ge-

vraagd om concrete plannen. Telkens was het antwoord dat hiervoor de waternota moest 

worden afgewacht.  

Mevrouw Dauphin wijst het CDA erop dat in de nota wel maatregelen staan, die de ge-

meente gaat oppakken.  

De heer Derksen stelt dat dit papieren exercities zijn. Hij voelt zich op dit thema een 

roepende in de woestijn. Het voorstel van D66 om eerder te evalueren, vindt spreker 

sympathiek. Het CDA moet echter in het geheel bekijken hoe om te gaan met deze no-
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ta’s.  

De heer Loosbroek kan zich vinden in het kompasidee van D66. De fractie is voorstander 

van een tussentijdse evaluatie van het waterplan en kan zich vinden in de manier waar-

op de wethouder dit heeft voorgesteld. 

De heer Roosenboom zegt in reactie op de suggestie van D66, liever een plan dan een 

kompas te willen.  

Mevrouw Dauphin heeft alleen gedoeld op de bewoording. Nu wordt in het plan gespro-

ken over een paraplu, maar het zou beter een kompas kunnen zijn, zodat het milieube-

leidsplan meer leidend wordt, dan alleen overkoepelend.  

De heer Derksen vraagt de heer Rooseboom waar initiatieven ten aanzien van water aan 

worden getoetst als er een plan ligt waarin geen visie ten aanzien van duurzaamheid is 

opgenomen. Het woord duurzaamheid komt in de nota niet voor, terwijl water en duur-

zaamheid op termijn samen zouden moeten gaan.  

De heer Roosenboom heeft alleen gereageerd op het voorstel van D66 om tussentijdse 

aanpassing van het plan mogelijk te maken. De fractie vindt dat een sympathiek idee. 

Spreker acht voorliggende waternota prima in verhouding staan tot de actualiteit ten 

aanzien van water. Het gaat nu niet om een klimaatnota of duurzaamheidsnota.  

Reactie college 

Wethouder Loermans zegt toe de resultaten van de stresstest light voor de raadsverga-

dering toe te sturen. Daarbij zal ook worden aangegeven uit welk budget de stresstest 

2019 wordt betaald.  

Conclusie / Advies: De commissie adviseert de beide beslisnota’s ter bespreking aan 

de raad voor te leggen. Het CDA overweegt moties in te dienen op een drietal punten.  

11 Sluiting  

De vergadering wordt gesloten om 23.05 uur. 
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768a 18 1 1047 Stra-

tegische water-

nota Wijchen 

2019-2028 

toezegging PL 15-11-

2018 

Liliane 

Nagelhout 

Toezegging tijdens de commissievergadering van 15 novem-

ber 2018: 

Wethouder Loermans zegt toe  

1) om de waternota tussentijds te evalueren (door aan te 

haken bij de monitoringsplannen uit het milieubeleids-

plan), zodat indien nodig de koers kan worden bijgesteld. 

De Strategische waternota wordt jaarlijks geëvalueerd met een integrale evaluatie halverwege de 

planperiode (Strategische waternota, paragraaf 5.2 en 5.3). De jaarevaluatie omvat de realisatie 

van voorgenomen maatregelen aan de hand van het uitvoeringsprogramma en de effecten van be-

leid aan de hand van het nog op te stellen monitoringplan. Zo nodig kan tussentijds bijstelling van 

uitvoeringsprogramma of koers plaatsvinden.   

768b 18 1 1047 Stra-

tegische water-

nota Wijchen 

2019-2028 

toezegging PL 15-11-

2018 

Liliane 

Nagelhout 

Toezegging tijdens de commissievergadering van 15 novem-

ber 2018: 

Wethouder Loermans zal voor de raadsvergadering schriftelijk 

reageren op de vragen van de heer Derksen:  

1) waarom zijn er geen financiële middelen in de nota op-

genomen voor de stresstest?  

2) waarom wordt de stresstest niet genoemd in de nota? 

Wethouder Loermans zegt toe de resultaten van de stresstest 

light voor de raadsvergadering toe te sturen. Daarbij zal ook 

worden aangegeven uit welk budget de stresstest 2019 wordt 

betaald. 

Stresstest light:  

 Deze is in 2017 uitgevoerd in het kader van het regioproces Klimaatadaptatie Rijk van Maas en 

Waal. Dit heeft geresulteerd in regionale kwetsbaarhedenkaarten voor wateroverlast, droogte 

en hittestress. Deze kaarten worden ter beschikking gesteld van de commissie. Deze 3 kaar-

ten zijn als bijlage toegevoegd aan het verslag! 

Landelijke stresstest 2019:   

 De stresstest is onderdeel van het Onderzoek maaiveldanalyse . Dit onderzoek is opgenomen in 

het GRP 2018-2022 (2019, € 20.000). Dit komt overeen met maatregel nr 22-3 in tabel 1 

(Strategische waternota, paragraaf 5.3, pag 32). De stresstest brengt gedetailleerd in beeld 

waar eventuele waterproblemen voorkomen.  

 Een vervolg hierop is het Onderzoek klimaatbestendige openbare ruimte (2020, €30.000).  Ook 

deze maatregel is voorzien in het GRP, en komt overeen met maatregel nr 22-2 in tabel 1 

(Strategische waternota, paragraaf 5.3, pag 32). Doel van het onderzoek is om mogelijkhe-

den/oplossingen in beeld te brengen voor de waterproblemen zoals bij de maaiveldanalyse ge-

signaleerd.  

 

 


